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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 06/2013 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL DIA 6 DE MAIG DE 2013  
  
Identificació de la sessió: 
Núm. 06/2013  
Sessió: ordinària 
Data: 6 de maig de 2013 
Horari: 11.30 hores a 15.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
President 
Catalina Riera Mascaró, 1a tinenta de batle en funcions de batlesa. 
 
Regidors 
- Pel Grup Municipal Coalició per Manacor 

1. Rufiandis Cabrer, Francisca 
2. Bover Sansó, Maria 
3. Sureda Rosselló, Sebastiana 
4. Sureda Fons, Maria Magdalena 
5. Flores Pineda, Roberto Arturo 

 
- Pel Grup Municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Sureda Fons, Antoni 
3. Servera Munar, Antoni 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 
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- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
1. Llodrà Gayà, Joan 

 
- Regidor no adscrit 

1. Perelló Román, Miquel 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Interventor acctal. 
Sebastià Nadal Fons 
 
Absències:  
Antoni Pastor Cabrer, batle, per malaltia. 
 
Incidències: 
El Sr. Bosch Lliteras s’absenta durant el debat del punt 10, reincorporant-se en el debat 
del punt 11 de l’ordre del dia. 
L’interventor acctal, Sr. Nadal Fons, s’absenta de la sessió durant el debat del núm. 11 
de l’ordre del dia. 
El Sr. Servera Munar s’absenta durant el debat i votació del punt 12. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació actes sessions núms. 04/2013 i 05/2013. 
2. Donant compte de l’informe d’Intervenció de seguiment de l’execució del Pla d’Ajust 
corresponent al 1r trimestre de 2013. 
3. Donant compte de l’aprovació del III Expedient d’incorporació de romanents 2013. 
4. Ratificació de decret d’ampliació del termini d’informació pública de la modificació 
puntual de les NNSS de Manacor per a la fixació dels índex d’intensitat d’ús residencial i 
turístic. 
5. Precs i preguntes 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General 
6. Reconeixement extrajudicial de crèdits. 
7. Conveni de col·laboració entre Ports IB i l’Ajuntament de Manacor per a l’ordenació i 
gestió de l’estacionament tarifat amb horari limitat i manteniment de les zones ajardinades 
a la zona de servei del port de Porto Cristo. 
8. Rectificació Inventari Municipal a 31.12.2012. 
9. Aprovació inicial de la modificació del Reglament dels Centres d’Estades Diürnes 
Municipals. 
10. Aprovació inicial del I Expedient de modificació de crèdit per transferència de crèdit. 
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Proposta de la batlia 
11. Acceptació de renúncia i nomenament de nou vocal en representació del partit ALM a 
la Junta de Districte de Porto Cristo. 
12. Proposta de modificació del Decret 86/2010, de 25 de juny, pel qual s’estableixen les 
directrius de coordinació per a l’autorització i acreditació dels serveis socials d’atenció a 
persones grans i amb discapacitat. 
 
Propostes de grups municipals 
13. Del Grup Municipal PSM-IV-ExM en contra de la nova Llei de Règim Local. 
14. Del Grup Municipal PSM-IV-ExM a favor de l’educació i de la llengua catalana. 
15. Del Grup Municipal PSM-IV-ExM en defensa de la salut i contra l’ús d’herbicides i 
plaguicides agrotòxics en els espais públics. 
16. Del Grup Municipal PSM-IV-ExM en favor del tram-tren de Llevant. 
 
Moció d’urgència 
Moció del Grup Municipal Socialista en relació a la defensa del dret a la lliure decisió de 
les dones 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació actes sessions núms. 04/2013 i 05/2013 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 
Aprovar l’acta de la sessió núm. 04/2013 extraordinària celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat 25 de març de 2013, amb les següents rectificacions, de manera que es recullen 
literalment les intervencions de la Sra. Riera Mascaró i del batle, substituint la síntesis 
de les seves intervencions que consten a l’esborrany de l’acta, quedant, per tant, de la 
forma següent: 
 
* Substituir la segona intervenció de la Sra. Riera Mascaró per la transcripció literal 
següent: 

“ La Sra. Riera Mascaró dona les gràcies als tècnics per la feina que han fet que ha estat 
moltíssima i també dona les gràcies a Bernat Amer, el regidor que impulsà i inicià 
aquesta modificació que avui duim a ple. 
Al Sr. Llodrà donar-li les gràcies pel suport i pel to perquè al final compartim quina és 
la filosofia, crec que ho ha entès i dir també que estic totalment d’acord amb ell que els 
interessos de la col·lectivitat mai seran la suma dels interessos dels particulars. Per tant 
crec que com a responsables polítics hem de deixar de banda els interessos individuals i 
hem d’anar a mirar els interessos per a la col·lectivitat i sobretot de cara al futur i de 
cara a llarg plaç. Lo dels números exagerats, que també ha dit, és cert perquè cada 
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vegada que donam una xifra d’aquestes la donam tant si és la de 124 com si és 178 com 
de 95 com de 83 la donam suposant que s’executàs el 100% de tota aquesta 
edificabilitat possible, cosa que realment sabem que en la pràctica és impossible. També 
tots han comentat lo de les preses, crec que ho han comentat els altres grups lo de les 
preses, jo ho explicaré, crec que ja ho vaig dir en la Comissió, no és que hagi preses és 
que és un document que crec que fa quatre anys que la majoria de gent que és aquí era 
membre de la Comissió Informativa d’Urbanisme i fa quatre anys, dos d’aquesta 
legislatura i dos de l’anterior, que aquest document circula en les comissions però en 
qualsevol cas dir que quan es comença una tramitació de l’envergadura d’aquesta 
modificació i que a més és imprescindible tenir-la per poder iniciar el Pla General, que 
faré un comentari sobre una cosa que ha comentat el Sr. Gayá, però és imprescindible 
hem de  seguir el ritme d’aquesta tramitació perquè és vera que diu haguéssim pogut 
esperar quinze dies, però quan s’hagi publicat i hagi estat un mes d’exposició pública a 
lo millor tampoc ens coincidirà amb el ple ordinari i a lo millor hauríem de tornar a 
esperar quinze dies i en haver resolt les al·legacions a lo millor tampoc ens coincidirà 
amb l’ordinari, quinze dies al final no esperar quinze dies a vegades el fet de no dur el 
ritme de la tramitació pot allargar una tramitació d’aquestes que de per si ja és llarga la 
pot allargar dos mesos més. Per tant noltros si que consideram que es important dur el 
ritme d’aquesta tramitació i si s’han de fer plens extraordinaris dues i tres vegades per 
seguir el ritme d’aquesta tramitació pues es faran sense cap problema i Sra. Amanda 
vostè en concret comentà que tenia dificultats per venir a aquest ple. Jo crec que un 
regidor te per  venir a aquest ple tant si té una altre feina com si no fa una altra feina, 
crec, vull dir que tenen uns permisos aposta per anar al ple. Al Sr. Gayá comentar-li 
també que lo que he dit i també va per a tots és que els tècnics estan a disposició de tots 
els grups i totes les persones particulars que vulguin fer aclaracions sobre aquest 
document no hi ha cap problema. Es vera que fa 10 o 15 dies que tenen aquest 
document però si volen fer aclaracions però si volen seure’s un matí amb els tècnics no 
hi ha cap problema perquè a més vull destacar que és un document molt tècnic i que els 
criteris que s’han empleat són molt tècnics i molt objectius i crec que per a tranquil·litat 
de tothom està molt be que se seguin amb els tècnics que els hi expliquin quin ha estat 
el procés per arribar a aquest índex i que a més aquest procés ha estat el mateix en un 
barri que en un altre barri que en un altre barri, o sigui el procés ha estat el mateix. 
Respecte al Pla General Sr. Gayá vostè ha comentat també que anam fent cosetes. No. 
No anam fent cosetes, vull dir anam fent coses molt importants l’aprovació del catàleg 
de patrimoni es fer pla general ja ho vaig dir en un altra plenari, això es fer pla general, 
l’aprovació del pla especial de Fartàritx es fer pla general, vull dir totes aquestes coses 
són anar fent pla general però també es vera que per aprovar aquest pla general això és 
una primera passa que s’ha de fer perquè hem de saber cap a on anam amb aquest pla 
general, a quina població el dirigim aquest pla general. Respecte al centre, que vostè 
també ha dit, d’impulsar el centre crec que precisament  aquesta modificació lo que fa 
es protegir el centre, el centre no té ni sòl vacant ni sostre vacant per tant anam a 
protegir el centre. Crec que és una mesura molt important i ho protegim d’una manera a 
més que la gent que viu en el centre o que voldrà viure en el centre segurament se tendrà 
que esforçar per mantenir-lo, per restaurar-lo i per protegir-lo, crec que és una de les 
mesures precisament o un dels efectes que té aquesta modificació. I respecte a les 
dificultats d’aigua, si no ens basta l’aigua tendriem que fer altres mesures, és que el 
problema no és un problema d’aigua és el consum de tots els recursos no només 
d’aigua, el tenir una població de 150, 170 o 125 és que existeixi o no existeixi aquesta 
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població, el poble, la seva butxaca ha de preveure la despesa que costen aquests 
recursos, gestió de residus, consum aigua, clavegueram, etc i que tenim que tenir per si 
un cas qualque dia existissin aquests habitants, és a dir, el ciutadà de Manacor amb la 
seva butxaca, amb els seus impostos paga aquesta expectativa de ¿i si un dia havia tots 
aquests habitants?, per tant em pareix delicat i que els ciutadans en realitat es perquè no 
ho saben perquè si ho sabessin els hi sabria molt de greu pensar que cada dia han de 
pagar això i estarien bastant d’acord amb aquesta modificació que es vera que també 
puc entendre que a lo millor vostès entenen que s’ha de baixar i que s’ha de fer d’una 
altra manera aposta crec que si volen una vegada s’hagin assegut amb els tècnics 
tenguin altres propostes altres maneres o vulguin afegir-se a les pròpies propostes cap 
problema i li puc assegurar que la intenció  de l’equip de govern és tenir-los en compte 
perquè ojalà poguessin haver aprovat aquesta modificació amb el consens de tothom 
perquè crec que afecta a tot el poble.  
Al PP me sorprenen, me sorprenen moltíssim perquè la veritat  ara aquí diu amb preses, 
amb preses i falta de transparència quan vostès dos que estan asseguts precisament aquí 
eren membres de la Comissió Informativa d’Urbanisme durant quatre anys de la passada 
legislatura perquè jo no ho era però vostès si, per tant preses i falta de transparència, i a 
més no només eren membres de la Comissió Informativa sinó que eren membres de 
l’equip de govern, vull dir que encara que els altres se queixassin ho podria entendrè, 
però vostès dins l’equip de govern durant quatre anys fent feina amb el Sr. Bernat Amer 
que sé cert que sabien perfectament que  aquest  document estava sobre la taula, quines 
eren les directrius que ara es vagin a encalentir a nes poble diguent falta de 
transparència, mano negra, no sé què  no sé què quantos. És que no m’ho puc creure, 
vull dir, no sé si ho he entès malament, vull dir, ¿què fa un dia que té el document? 
Toni Sureda: fa una setmana, divendres va fer una setmana. 
Cati Riera: Fa deu dies i que no han pogut consultar amb els tècnics. Vostès no pero el 
seu arquitecte que tenen dins la Junta del PP si que l’ha vengut a consultar i no ha 
consultar perquè si hagués vengut a consultar-ho ho trobaria lògic i natural, ha vengut a 
amenaçar a la regidora d’Urbanisme diguent que aquest document no s’aprovarà 
aquesta legislatura, si, Sr. Sureda, no importa que capegi, li ho demani, li ho demani i 
em pareix molt fort que lo únic que hagi fet el PP ha estat enviar aquí a un sicari a dir-
nos o amenaçar-nos que això no s’aprovarà aquesta legislatura i segon reunir-se amb la 
federació i contar-los unes interpretacions d’aquest document que són totalment falses, 
que les quartes i quintes plantes quedaran fora d’ordenació que a Son Macià passarà de 
1.300 a 700 habitants... Tot això és una falsedat lo que passa és que vostès estan aquí en 
l’oposició en aquest limbo d’oposició i ara han vist un filó per colar-se i fer una política 
barata i “pachanguera”. Això és lo que els hi passat a vostès i  aquí noltros som un poc 
més sèrios i no deim mentires. El document està a disposició de tothom, els tècnics 
d’aquest Ajuntament a disposició de tothom, de tots els ciutadans, de totes les entitats, 
de totes les associacions que vulguin venir a consultar-lo i jo mateixa estic a disposició  
de qui  vulgui venir no a amenaçar-me sinó a dur-me propostes constructives perquè el 
que ve amb el document i t’amenaça i te diu que aquesta legislatura aquest document no 
s’aprovarà, jo crec que tendríem que pensar a veure on està la mà negra, a on en un que 
te diu que en el Consell a aquest li trobaran pegues. Vull fer un altre comentari, en el 
Consell els tècnics del Consell ja l’han vist a aquesta document. Els tècnics de 
l’Ajuntament de Manacor ja s’han reunit amb els tècnics del Consell de Mallorca per fer 
aquest document. Es que aquest document no ens ha sortit un dia de l’ordinador i l’hem 
plantat aquí damunt. Duim molta d’estona treballant amb aquest document. Ha hagut 
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reunions amb el Consell i el Consell no ho ha vist malament. Ara me preocuparà si ara li 
veu malament, i si ara hagués coses rares me preocuparia i tendrem les antenes  ben 
posades per si això se donàs”. 

 
* Substituir la primera intervenció del batle per la transcripció literal següent: 

“M’agradaria tancar aquest debat com a batle de Manacor perquè al final un és el 
responsable màxim de tot el que es fa, de lo bo i de lo dolent. 
Vull agrair als tècnic la feina que han feta, jo crec que han fet una gran feina, gràcies a 
la incorporació en aquest cas d’una nova arquitecta pues avui podem tenir aquesta feina 
feta perquè noltros ja la veníem fent però ens feia falta en aquest cas més ajuda perquè 
la línia era aprovació del Pla General, però també vull donar les gràcies al Sr. Amer que 
va ser el que va iniciar aquesta feina fa molta estona, cosa que ens va dur discussions, 
ens va dur reunions, ens va dur la manera de poder fer que la gent  ho entengués perquè 
no era senzill, ja en vàrem parlar moltes vegades aquest tema i crec que s’ha de dir. 
Agrair a la Sra. Sureda la valentia que ha tengut perquè és una mesura bueno que a 
nivell individual  pot  semblar impopular, perdó Sra. Riera, però a nivell  col.lectiu crec 
que és una gran passa, una gran passa per Manacor.  
Un parell de detalls dels debats que hem tengut. Al Sr. Llodrà agrair-li el to i en aquest 
cas, pues totalment d’acord que avui entenc que no se pugui votar a favor, jo crec que 
ara tenim un període d’al.legacions i on se mantendran reunions no amb l’equip de 
govern solament sinó més be amb els tècnics perquè és un tema que li explicaran molt 
millor els tècnics que en aquest cas noltros. La Sra. Riera també pot estar a les reunions 
i el Sr. Amer que a lo millor són els que han duit el pes d’aquest document i que esperae 
que si hi ha qualque tipo de suggeriment, de noves fórmules etc. que puguin millorar el 
document, sense cap problema ni un, els aprovarem. La filosofia és la mateixa, baixar el 
sostre de població, això no canvia. Al Sr. Gayá, bueno, hi ha coses que ha dit en les que 
estam d’acord i hi ha coses en les que no coincidim, en el tema del centre, però 
exactament igual que amb el Sr. Llodrà crec que compartim la filosofia, la compartim. 
En el tema del centre, és que ens hauríem d’anar més enrera, és a dir, el problema de 
Manacor, de l’urbanisme de Manacor precisament és de l’urbanisme antic, en aquell que 
no va fer cap tipo d’aportació al municipi. És a dir, quan es va  construir Manacor en el 
seu moment no se va participar absolutament en res, cessions de solars per escoles, 
cessions de solars per zones verdes, etc. Claro l’urbanisme perquè sigui sostenible, pues 
el que construeix ha de col·laborar i ha de contribuir i això no va passar, per això tenim 
en aquests moments pues dificultats en temes de zones verdes, dificultats en temes de 
zones escolars, per què?, perquè bueno no han cola.laborat jo diria l’urbanisme darrer 
que s’ha fet, és a dir l’anterior, no col.laborà. Jo crec que una manera precisament de 
protegir el centre precisament es aquesta. Jo crec que això protegirà el centre i es vera 
que fins a 120 m. es pot fer una vivenda però a partir de 121 m. es poden fer dues 
viviendes, és a dir, no es és vera que només es pugui fer una vivienda per solar en el 
centre de Manacor. Per lo tant, cada 120 m. Claro si el solar és més gran es poden fer 
més vivendes. Ho dic perquè [...] 
Exactament igual que li  he dit al Sr. Llodrà, és a dir, estic segur que vostè s’ha reunit 
amb els tècnics, me consta, d’Urbanisme, que són ells que marquen la direcció tècnica 
perquè són els que crec que saben, evidentment noltros la línia política és la que podem 
a lo millor modificar però si vostè amb els seus tècnics, que a a més en el seu partit en 
tenen pues arribar qualque tipo de suggeriment que pugui millorar aquest document 
sense cap dubte el tendrem en compte. Lo que no podem fer és tenir zones verdes, tenir 
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aigua per 170, 120, 150.000 habitants, això és impossible, això és insostenible, i perquè 
un senyor que fa 30 anys o 40 anys que té una casa feta que no ha fet res més, si un dia 
vol pugui construir no se quantes vivendes més, perquè no plantes, perquè plantes podrà 
construir les mateixes, vivendes més, pues ara resulta que tots els ciutadans de Manacor 
a l’hora de tenir el Pla General haurem de pujar l’impost o tendrem que doblar l’IBI 
perquè és que si no no podrem pagar, perquè el Pla General no és un document de retxes 
que digui lo que és urbà, lo que no és urbà, aqui on es pot edificar, no, va acompanyat 
de un pla econòmic i financer que diu com finançaràs aquest pla general i tu l’has 
d’executar i tu l’has de pressupostar en 5 anys. Per tant amb unes previsions de que 
aquest Pla General  te pogués costar amb les zones verdes que hi ha ara és a dir, 100-
150 millons d’euros tu en cinc anys has de dir com pagaràs aquests 150 millons d’euros 
per si qualque dia qualcú, pues 3 vivendes més. Això no s’aguanta. De fet  ho fet a 
Fartàritx. Perquè un ciutadà de Fartàritx que han estat castigats durant més de 25 anys 
poguessin edificar hem llevar vivenda i població d’una altra i les hem incorporat aquí. 
Ningú ha dit res. Perquè era una barriada que durant 30 anys s’havia conservat així i  tu 
els hi has llevat a lo millor edificabilitat i vivenda i no han dit res perquè tanmateix 
durant 40 anys  no ho havien fet i ells volien conservar la barriada així. S’estimen més 
tenir una vivienda devora  amb una planta baixa i a lo millor un pis que no tenir un bloc 
de pisos de sis vivendes. Clar i això és la ventaja, i això és lo que no s’explica, lo únic 
que deim no és que tu ara podies fer tres vivendes i ara només podràs fer dues. Mira’t 
aquests que te fan. Es vera, clar, clar a lo millor qualqú te podrà dir a mi m’agradaria 
fer-ne tres. Durant 30 anys les has fet?. No, no ho l’he feta. Bé, pues ara resulta que és 
un problema, jo crec que al final la responsabilitat, te fa que hagis de fer això. Ho hem 
discutit amb la Sra. Riera, menos amb el Sr. Amer. No és que noltros volguem fer això, 
és que no queda més remei. És a dir, no és una decisió política, és a dir, baixar el sostre 
de població a 83.000 habitants, això no és una decisió política, és a dir, la decisió és 
tècnica com ho feim, perquè crec que la decisió política de responsabilitat és aquesta, no 
queda més, és a dir, es vera, és a dir, i en aquest cas la Sra. Amanda, pues, és a dir, jo 
crec que l’equip de govern entén perfectament la dificultat que tenen els membres de 
l’oposició  i els respectam moltíssim, de fet, és a dir, intentam que vostès, ens diuen que 
els dilluns és el dia que els hi va millor, intentam fer-ho tot el mateix dia, és a dir, jo 
crec que ens adaptam, i que jo crec que tampoc fer un plenari extraordinari, en aquest 
cas tampoc no passa res, jo crec que el debat és tan important que crec que val la pena 
que sigui només d’aquest tema, és a dir, maldament ho haguéssim fet dos dies abans, és 
a dir, i a mi me sap greu, perquè jo entenc la feina i la dificultat que tenen i amb això les 
deman disculpes però bé si tenim que fer-ne un no en feim un cada mes és a dir ens 
agradaria que també entengués que també pensam que aquest tema val la pena, val la 
pena,  perquè crec que s’ha fet un ús d’aquest tema jo diria lamentable, és a dir, per part 
del Grup Popular s’ha fet un ús lamentable, i ara li ho contaré per què Sr. Sureda, ara li 
ho contaré per què. Perquè crec que més que informar s’ha desinformat a la gent de 
manera voluntària, s’ha intentat alarmar a la gent d’una manera, crec que, totalment 
innecessària i jo ara aniré en aquest cas, perdó en el tema de s’Hort  den Roig que la 
Sra. Riera, no tenen res que veure. No tenen res que veure. Si tanmateix hem de créixer 
en 2.000 habitants en S’Hort den Roig, val més créixer de 80.000 que no de 150.000, jo 
en això crec que estaríem d’acord i és un tema que va per separat, s’està fent feina en 
aquest tema  i l’altra via és aquesta. Hem de pensar en una cosa, és a dir, per què no 
feim Pla General?. Per què no feim Pla General?. Perquè noltros necessitam baixar 
sostre de població, avui no podem crèixer. Per què?. Perquè només te permeten 
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modificacions de normes que vagin a la baixa en el Consell Insular com que no estam 
adaptats al Pla Territorial només ens diu voltros només podeu modificar el planejament 
sempre que vagi a la baixa. Quan anau a l’alça no ho podeu modificar. Aleshores primer 
hem d’anar a la baixa i després podrem planificar i podrem dir quin Manacor volem. Al 
Sr. Sureda, miri Sr. Sureda, jo la veritat és que me pensava que duria el debat el Sr. 
Llorenç Bosch que ha estat delegat d’Urbanisme d’aquest Ajuntament i estic convençut 
de que hagués estat un debat diferent del tendré amb vostè perquè amb el Sr. Bosch 
estaríem d’acord o no estaríem d’acord perquè ell té els seus criteris, però lo que no 
hagué fet hauria estat llegir un discurs que li han escrit no se quí, té criteri propi i a més 
en sap i a més és una persona que en sap i a més rigorós, però l’únic que vol fer aquests 
papers és vostè, vostè se presta a tot, i me pareix lamentable que s’atreveixi a venir aquí 
una persona que ha estat, vostè dins l’equip de govern que digui que hem improvisat, 
falta de transparència, oscurantisme, quan a les Comissions de Govern n’hem xerrat 
cinquanta vegades, quan ho hem discutit amb el Sr. Amer, quan xerràvem del teme del 
pacte i que vostè ens vengui amb oscurantisme, on era vostè?, on punyetes era?, com a 
tinent de batle i com a regidor del nostre equip de govern. Es que me sorprèn, i vostè 
acompanyat del Sr. Toni Servera, acompanyat del Sr. Eduardo Puche i acompanyat del 
Sr. Pedro Rosselló se’n van a contar mentides a la Federació de Veïnats, són uns 
mentiders, ho tornaré a repetir són uns mentiders, perquè vostés a la Federació de 
Veïntas els hi han d’explicar la veritat. I els hi han d’explicar que avui el problema que 
té Manacor no és que baixi a 82.000 habitants, el problema que té avui Manacor és molt 
més greu, és que és gravíssim i vostès no els hi conten als veïnats de Manacor i jo ara 
els hi contaré. Varen aprovar unes Normes a l’any 80 que no permetien l’ús de vivendes 
en planta baixa, escolti bé això el 1980 l’Ajuntament de Manacor aprovà unes Normes 
Subsidiàries que diuen “prohibida vivenda en planta baixa”. L’any 82 modifiquen les 
Normes Subsidiàries i diu “se permet la vivenda en planta baixa” però resulta que no es 
fa l’aprovació definitiva, per lo tant de l’any 82 a l’any 2005 se donen llicències en 
Manacor en planta baixa, per lo tant aquestes viviendes que estan construïdes des de 
l’any 82 fins a avui estan fora de ordenació,  totes, i les que estan construïdes des de 
l’any 30, 40, 50 són inadequades. 
Un ciutadà de Manacor avui toma la planta baixa d’aquest carrer d’aqui i en la planta 
baixa no pot fer una vivenda. I vostès no li conten, i vostès no ho conten. Vostès se’n 
van a dir-los que les quartes, les quintes plantes estaran fora d’ordenació. Mentida. 
Mentida. Per què no conten la veritat a la gent?. Per què volen fer un ús polític d’un 
tema que és molt delicat per al ciutadà de Manacor. Els hi vagin i els hi contin ara a tots 
els ciutadans de Manacor que resulta que tenen una vivenda fora d’ordenació o 
inadequada. Però a més amb una responsabilitat, que l’Ajuntament de Manacor de l’any 
82 al 2005 ha donat llicències il.legals i aquestes llicències il.legals no només deixen 
indefensos als ciutadans de Manacor, no només això sinó que tenen un dret 
d’indemnització per part de l’Ajuntament. És que si ara jo no li don una llicència a un 
ciutadà de Manacor que l’ha tenguda i no li deix tornar a construir me pot demanar 
indemnització, i on està la seva responsabilitat Sr. Sureda? 
Es que pareix mentida que vulguin fer ús polític d’un tema que es de responsabilitat i 
vostè me xerra de que noltros hem d’anar a la Federació quan vostès telefonen per vostè 
anar a veure’ls com a regidor de l’Ajuntament de Manacor i se’n va acompanyat de gent 
que no té res a veure amb l’Ajuntament de Manacor, i això és la seva transparència?, 
quina reunió ha demanat vostè als regidors d’Urbanisme?. Quines dades ha comprovat 
vostè de les que ha donat  vostè a la Federació amb els tècnics d’Urbanisme?. Zero. Ni 
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s’ha preocupat de xerrar amb els tècnics. I vostè me parla a jo...No, no m’ho mostri, és 
que no ho entén, tanmateix vostè, no, no, no, si, és que li han escrit, és que si li han 
escrit, què punyetes m’ha de venir a dir responsabilitat i transparència, quina reunió a 
demanat vostè als arquitectes d’aquest Ajuntament per donar informació a la Federació 
de Veïnats?. Quina?. Ni una. Ni una. El Sr. Gayá ha vengut, si, si que ha vengut i s’ha 
reunit amb els tècnics d’Urbanisme, perquè els hi ha interessat. Vostè quin interès ha 
mostrat? I vostè ens ve ara aquí a donar lliçons de transparència i de com s’han de fer 
les coses. Se’n vagin a rodar. I ens diuen que retirem això. Retiraran vostès demà del 
plenari la pujada d’imposts, que a partir de demà tots els ciutadans pagaran l’aigua més 
cara, el sucre més car?. Ho retiraran?. Si són el govern que han fet més Decrets Llei, 
sense menys transparència de la història democràtica, què me venen a contar a mi vostès 
de lliçons de transparència, això té període d’al.legacions, exposició pública i tots els 
ciutadans i tots els grups polítics podran presentar al.legacions, però a la gent se li ha de 
contar tota la veritat perquè una veritat a mitges és una mentida i vostès a la Federació 
de Veïnats els hi varen contar un caramull de mentides. Un caramull de mentides. I les 
podem rebatre totes i me és ben igual que algú de la Federació ens giri el cap, me és ben 
igual, ni amenaces ni de ningú de la Federació, ni amenaces de cap arquitecte, ni 
amenaces de ningú. Es a dir, estam elegits democràticament i a vostè li agradaria que jo 
no estàs en aquesta cadira i estar-hi vostè,  si això és lo que li agradaria, i passes han fet 
cap a Palma a veure si les sortia i passen fan els de Palma a veure si de una manera, 
pues,  que fa oi ens poden llevar d’enming a jo, no, no,no, si perquè vostè ho sap. 
Aquesta gent no ho sap lo que ens han fet els seus companys de Palma amb mi, no però 
vostè si i si jo li retrec algo a vostè és que sabent lo que han fet amb jo els seus 
companys de Palma, no, no, no, no, si, que qualque dia se sabrà, no, no, no, vostès estan 
ferits, si, si, si, vostès estan ferits, amb lo que han fet amb jo, que vostè encara segueixi 
donant la raó i encalçant i fent d’escolanet del Sr. Bauzá, això és lo que me dol. Per lo 
tant vostè estigui allà on està, fent oposició, i noltros estarem aqui consensuant amb els 
grups que de moment tenen ganes de consensuar. Els que estan resentits són vostès i 
d’aquesta manera li puc assegurar que si depen de mi, si depen de jo no tornaran en es 
govern. Els hi queden molts d’anys d’oposició. Podríem passar a votació”. 

 
II 

 
Aprovar l’acta de la sessió núm. 05/2013 extraordinària celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat 8 d’abril de 2013. 
 
 
2. Donant compte de l’informe d’Intervenció de seguiment de l’execució del Pla 
d’Ajust corresponent al 1r trimestre de 2013 
 
La Sra. Sureda Rosselló indica que l’informe d’Intervenció que es dona compte s’ha 
comunicat al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’informe de la Intervenció de Fons, de 15 
d’abril de 2013, de seguiment de l’execució del Pla d’Ajust corresponent al primer 
trimestre de 2013, en compliment de l’article 10 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 
d’octubre, per la que es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació 
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previstes a la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera. 
 
 
3. Donant compte de l’aprovació del III Expedient d’incorporació de romanents 
2013. 
 
La Sra. Sureda Rosselló explica el tercer expedient d’incorporació de romanents 2013. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’acord de la Junta de Govern Local de 5 
d’abril de 2013 d’aprovació del III Expedient d’incorporació de romanent, de l’exercici 
2013, que afecta a les següents partides: 
 
Pressupost de despeses 
Partida Descripció Import 
S 40 3343 6259400 Centre Universitari – Inversions R12 2.057,55 € 
  
Pressupost d’ingressos 
870.01 Romanent de tresoreria finançament afectat  2.057,55 € 
 
 
4. Ratificació de decret d’ampliació del termini d’informació pública de la 
modificació puntual de les NNSS de Manacor per a la fixació dels índex d’intensitat 
d’ús residencial i turístic 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que, arran d’una petició de la Federació de Veïns, el 
batle amplià el termini d’informació pública de la modificació de les Normes 
Subsidiàries.  També fa esment que el Grup Municipal Socialista ha reivindicat una 
ampliació dels terminis. 
 
El Sr. Sureda Fons creu que l’aprovació inicial de la modificació de les NNSS per fixar 
l’índex de l’ús residencial i turístic, hauria d’haver quedat damunt la taula per poder 
discutir-la més detingudament, però que donarà suport a l’ampliació del termini 
d’exposició pública. 
 
La Sra. Riera Mascaró destaca que el procediment de modificació de Normes s’ha 
ajustat a la normativa legal i agraeix l’interès de certs grups polítics en informar-se 
sobre el contingut de la modificació de les Normes Subsidiàries. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Ratificar el decret de la batlia de 24 d’abril de 2013, inscrit amb el número 1275/2013, 
d’ampliació, en deu dies hàbils, del termini d’informació pública de la modificació puntual 
de les NNSS de Manacor per a la fixació dels índex d’intensitat d’ús residencial i turístic, 
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comptats a partir del dia 1 de maig de 2013 (l’endemà d’haver finalitzat el termini segons 
l’anunci publicat en el BOIB núm. 43 de 30 de març de 2013). 
 
 
5. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES  
 
* Presentades pel Sr. Joan Llodrà Gayà, portaveu del Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana, el 2 de maig de 2013, amb el número 6019 de REG: 

“1. Al Ple d’abril vàrem demanar sobre l’estat de l’estructura del dipòsit regulador 
d’aigua que hi ha al camí de les Benedictines. Quins canvis s’han donat al respecte 
al llarg d’aquest temps? 
2. El passat 29 d’abril, 23 entitats manacorines sol·licitaren formalment a 
l’Ajuntament la creació d’un casal d’entitats socioculturals.  Quina resposta donarà 
l’equip de govern a la petició d’aquestes entitats? 
3. Un estudi, encara no finalitzat, de la Policia Local indica que un de cada quatre 
guals permanents de Manacor són falsos.  Quines mesures fa comptes prendre al 
respecte l’equip de govern?” 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà  
 
El Sr. Amer Artigues contesta que l’Ajuntament a pres la mesura d’ordenar a Aguas 
Manacor SA la reducció a la meitat de la capacitat d’aigua del dipòsit elevat, amb la 
finalitat de garantir la seguretat de la instal·lació.  Destaca que aquesta mesura s’ha pres 
arran d’un informe de l’arquitecte i de l’enginyer municipal, sobre el mal estat de 
conservació del dipòsit elevat, situació que ja va ser observada per l’arquitecte l’any 
2003, però que sembla que l’Ajuntament no va ordenar cap actuació i que, de totes 
formes, la concessionària no ha conservat correctament les instal·lacions. 
 
El Sr. Llodrà Gayà agraeix les explicacions del delegat de Medi Ambient, però lamenta 
que no s’hagi fiscalitzat la concessió anteriorment.  Insisteix que resulta necessari 
controlar les concessions administratives. 
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord que les concessions s’han de fiscalitzar, però que 
ocupa el càrrec de delegat des de fa poc temps, i que el problema en qüestió és que la 
concessionària no ha complit les seves obligacions durant els 25 anys del contracte i que 
l’Ajuntament tampoc l’ha controlada.  Anuncia el seu interès en treure una concessió 
per aconseguir que Manacor tengui aigua suficient i de qualitat. 
 
2a Pregunta: L’exposa el Sr. Llodrà Gayà. 
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La Sra. Rufiandis Cabrer considera que el fet que hi hagi un espai conjunt per a les 
entitats socioculturals és positiu i que l’equip de govern ha estat sensible i que ha 
proporcionat espais físics de forma individualitzada a moltes d’entitats. 
 
El Sr. Llodrà Gayà afirma que l’espai que s’hauria de proporcionar no només hauria de 
ser per a les reunions de les juntes directives, sinó per a tots els membres.  Recorda que, 
en el cas dels clubs esportius, l’Ajuntament els proporciona les instal·lacions, per la qual 
cosa entén que s’hauria de fer un esforç per concedir a les entitats socioculturals un 
local.  Prega que podria utilitzar-se, per a aquest fi, l’edifici de l’antic institut de na 
Camel·la, que està infrautilitzat.  
 
La Sra. Rufiandis Cabrer respon que l’Ajuntament ha fet gestions per utilitzar l’edifici 
de na Camel·la, però que es necessita el corresponent conveni de col·laboració amb la 
Conselleria.  
 
3a Pregunta: L’efectua el Sr. Llodrà Gayà . 
 
La Sra. Sureda Rosselló diu que l’estudi de la Policia Local encara no està finalitzat i 
que és cert que hi ha bastants guals que són falsos. Indica que la voluntat de l’equip de 
govern és avisar a les persones que disposen d’aquests guals falsos perquè els retirin, i, 
en cas contrari, es procedirà a sancionar-los. 
 
El Sr. Llodrà Gayà celebra que es solucioni  la situació irregular i que es sancioni als 
infractors. 
 
PREC 
 
El Sr. Llodrà Gayà prega a la delegada de Festes que tregui el més aviat possible el 
programa de les Fires i Festes de Primavera, ja que cada any surt amb molt de retràs. 
 
La Sra. Bover Sansó respon que el programa es troba ja a la impremta i a punt de sortir. 
 
 
* Presentades pel Sr. Antoni Sureda Fons, portaveu del Grup Municipal Partit Popular de 
Manacor el 2 de maig de 2013, RGE número 6039: 

“1. Sr. Batle, com a President de sa Junta Municipal de Districte de Porto Cristo, fa 
contes aplicar es reglament que la regula, i quan, de conformitat amb el que ja ha 
sol·licitat es Partit Popular? 
2. Vista sa situació econòmica actual, i per a ajudar es comerços, restaurants i bars.  
Aquest govern, pot obrir es pàrquing de Na Camel·la durant es vespres? 
3. És definitiu l’emplaçament del punt verd de Porto Cristo, devora l’IES Porto 
Cristo?” 

 
1a Pregunta: La realitza el Sr. Sureda Fons. 
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La Sra. Riera Mascaró contesta que el president no ha incomplit el Reglament de la 
Junta de Districte, i que té constància que el PP ha presentat una instància. 
 
El Sr. Sureda Fons recorda que el representant del seu partit va demanar el compliment 
del Reglament a la passada sessió de la Junta de Districte, i que, ara, el seu partit ha 
presentat la corresponent sol·licitud. 
 
La Sra. Riera Mascaró insisteix que el president no ha incomplit el Reglament. 
 
2a Pregunta: L’efectua el Sr. Sureda Fons.  
 
La Sra. Sureda Rosselló suggereix al Sr. Sureda Fons que presenti la proposta en el 
Consell d’Administració de la SAM. 
 
El Sr. Sureda Fons assenyala que la presentarà en el proper Consell d’Administració, 
però entenia que es podia debatre en el Ple. 
 
La Sra. Sureda Rosselló apunta que la proposta presentada es va aplicar l’any 2010, 
però va ser molt deficitària. 
 
3a Pregunta: La formula el Sr. Sureda Fons. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que la ubicació del punt verd de Porto Cristo no és 
definitiva. 
 
El Sr. Sureda Fons fa esment que ha rebut moltes queixes del funcionament del punt 
verd de Porto Cristo. 
 
El Sr. Amer Artigues desconeix les queixes a que fa referència el Sr. Sureda Fons, i que, 
en termes generals, el punt verd funciona correctament, malgrat sigui millorable, per 
trobar-se obert i sense vigilància, a diferència del punt verd de Manacor.  Afirma que li 
agradaria tenir un lloc definitiu per al punt verd. 
 
PREC 
 
El Sr. Sureda Fons prega que el camí de sa Mola s’arregli per trobar-se en molt mal 
estat. 
 
La Sra. Riera Mascaró recull el prec. 
 
 
* Preguntes del Grup Municipal PSM-IV-ExM el 3 de maig de 2013, amb el número 6063 
de RGE: 
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“1. Arrel dels darrers temporals a les nostres platges s’ha acumulat gran quantitat 
“d’alga”, te previst alguna actuació en aquest tema? Quina metodologia fa comptes 
utilitzar si la intenció és retirar-la? 
2. Quins tipus de vigilància té previst du a terme ten l’accés i com amb la seguretat 
de les nostres platges, tant urbanitzades com verges? 
3. En quin punt es troba el PGOU pel que respecte al conveni de s’hort d’en Roig, 
quines passes fa comptes seguir l’Ajuntament?” 

 
1a Pregunta: L’efectua el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Gomila Capó contesta que les platges estaven molt brutes arran del temporal i 
que, en aquests moments, pràcticament ja estan netes d’algues. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana la metodologia de la neteja. 
 
El Sr. Gomila Capó explica que les platges s’han fet netes en tractors i pales foradades, 
d’acord amb la normativa de la Conselleria de Medi Ambient. 
 
2a Pregunta: La realitza el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta, pel que fa referència als accessos a les cales vergues, que 
el Sr. Gaià Riera té coneixement de la situació a l’haver-se tractat a la Ponència de 
Camins; concretament, quan a Cala Varques hi ha dues valoracions per a la sol·licitud 
d’expropiació de la servitud de pas i que està pendent del resultat d’una nova negociació 
del regidor Sr. Servera Munar amb la propietat.  Respecte a la resta de cales, també 
s’està negociant un acord.  Fa esment que la seguretat de la carretera correspon a la 
Prefectura de Trànsit i la seguretat dels camins públics i de les platges al propi 
Ajuntament i al Seprona. 
 
El Sr. Gomila Capó, pel que fa a la qüestió de la seguretat de les platges, respon que, 
arran de la licitació de l’explotació de les platges, s’han presentat importants millores 
amb un increment d’hores de socorrisme;  i, això. ha suposat un augment de la seguretat 
de la platja sobre les exigides per la normativa de la comunitat autònoma. 
 
El Sr. Gaià Riera demana si les hores que s’incrementen són gratuïtes per a 
l’Ajuntament i si els tècnics municipals consideren que són suficients.  Per altra banda, 
al Sr. Amer Artigues li diu que la Ponència de Camins no avança i que l’Ajuntament és 
el responsable de recuperar els camins públics. 
 
El Sr. Amer Artigues mostra la seva disconformitat amb les manifestacions del Sr. Gaià 
Riera sobre la Ponència i que no hi ha solucions màgiques. 
 
El Sr. Gomila Capó aclareix que les hores de socorrisme que s’incrementen són 
gratuïtes i que, en tot cas, l’Ajuntament compleix sobradament la normativa de seguretat 
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de les platges.  Destaca que, amb aquest contracte d’explotació de platges, aquests 
disposaran de catorze socorristes. 
 
3a Pregunta: La formula el Sr. Gaià Riera 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que, de la situació del Pla General d’Ordenació Urbana i 
del conveni de s’Hort d’en Roig, ja ha donat moltes vegades explicacions.  Respecte al 
PGOU l’Ajuntament està fent feina i, en aquests moments, ja ha aprovat inicialment 
fixar el sostre de la població, i que, en tot cas, hi ha voluntat que l’elaboració d’aquest 
instrument de planejament sigui participatiu.  Pel que fa al conveni, l’Ajuntament ja ha 
fet passes per complir-lo. 
 
El Sr. Gaià Riera demana si s’ha tramitat la modificació de  Normes Subsidiàries per 
complir el conveni de s’Hort d’en Roig, i així evitar les corresponents indemnitzacions. 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que s’està elaborant una modificació de les NNSS per 
complir el conveni de s’Hort d’en Roig. 
 
PREC 
 
El Sr. Oliver Gomila prega que s’arregli l’asfalt de la placeta rodona i des torrent. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que està previst que l’enginyer municipal redacti el 
corresponent projecte, però que, en aquests moments, està dedicat a estudiar el 
problema del subministrament d’aigua. 
 
PREGUNTA ORAL 
 
El Sr. Gaià Riera pregunta a la delegada de festes sí és cert que està previst, en el 
programa de Fires i Festes, un show de Paquirrin.  
 
La Sra. Bover Sansó contesta que no és cert.  
 
 
* Preguntes presentades per la portaveu del Grup Municipal Socialista, Sra. Amanda 
Fernández Rubí, el 3 de maig de 2013, amb el número 6064 de REG: 

1. Què ha fet l’Ajuntament de Manacor durant els darrers 15 anys per aconseguir 
subvencions, tant del Govern de les Illes Balears com de fons d’inversió europeus, 
per finançar obres hidràuliques i així garantir i millorar el subministrament d’aigua 
a Manacor? 
2. De la partida destinada a la campanya de Comerç en el pressupost de 2012 i que 
no es va gastar o disposar, ens podeu dir en quin moment s’han incorporat o 
s’incorporaran a romanents? 
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3. En quin punt es troben les obres de Ca’ Bauçà?  Què s’ha pagat a la constructora 
de les obres que ja estan certificades i que resta per pagar? 
4. Té previst l’equip de govern dotar d’enllumenat el pontet de s’Illot?”. 

• Grup Municipal socialista 
 
1a Pregunta: La formula la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que, els darrers 26 anys, Aguas Manacor SA ha estat la 
concessionària del servei d’aigua, i que era una responsabilitat seva disposar de nous 
pous i donar suficient subministrament d’aigua.   Per altra banda, fa esment que durant 
els anys 2006 i 2007 el Govern de les Illes va posar en marxa un projecte de 
canalització d’aigua potable de sa Marineta, de sa Costera i la desaladora de Palma, amb 
un cost aproximat de 23 milions d’euros, i del qual s’executà una part arribant a Maria 
de la Salut, però que, ara, les obres estan aturades.  Finalment diu que no te constància 
que l’Ajuntament hagi demanat cap subvenció al Govern de les Illes Balears ni a la 
Unió Europea. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza es mostra desabuda per la resposta del Sr. Amer Artigues. Te 
constància que l’Ajuntament va obtenir fa uns anys una subvenció del Consell de 
Mallorca pel control de fuites, per import de 15.000 euros.  Fa esment que Aguas 
Manacor SA presentà a l’Ajuntament l’any 2004 un pla de millores i l’administració 
municipal no va proporcionar-li cap facilitat.  Recorda que la concessionària, des de fa 
vint anys, ha demanat la revisió de les tarifes d’acord amb l’IPC, i no ha rebut resposta 
de l’Ajuntament. Destaca que el responsable per acollir-se a les subvencions és 
l’Ajuntament i recrimina als responsables municipals la falta d’interès en demanar 
subvencions per al subministrament d’aigua a la Unió Europea, Govern Balear i Consell 
Insular. 
 
El Sr. Amer Artigues afirma que la intervenció de la Sra. Hinojosa Abenza defensant a 
Aguas Manacor SA no s’ajusta a la realitat i li demana que, abans de fer les afirmacions 
realitzades, consulti la documentació que consta a l’Ajuntament.  Pel que fa a l’informe 
de fuites, subvencionat pel Consell Insular, manifesta que no te cap inconvenient en 
proporcionar-li el CD on consta la informació. Recrimina a la regidora que només hagi 
escoltat a Aguas Manacor SA, quan aquesta empresa el que ha de fer és complir amb les 
seves obligacions.  Reconeix que s’han d’implantar i intensificar els controls de les 
concessions, per a no arribar a una situació tan negativa com l’actual concessió del 
subministrament d’aigua de Manacor.   
 
La Sra. Riera Mascaró felicita al regidor i els tècnics municipals per l’esforç que estan 
realitzant per aclarir la situació de la concessió d’aigua de Manacor. 
 
2a Pregunta: L’efectua la Sra. Fernández Rubí. 
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La Sra. Sureda Rosselló contesta que l’any passat l’Ajuntament disposava d’una partida 
de 50.000 euros, però que només es va poder contractar un estudi de publicitat, i al no 
haver-se disposat la despesa restant, no es pot fer una incorporació del crèdit restant. Per 
altra banda, indica que l’any 2013, el pressupost preveu una partida de 25.000 euros, si 
bé es podrà incrementar. 
 
La Sra. Fernández Rubí demana si les quantitats no destinades a campanya de comerç 
durant l’any 2012 s’han utilitzat per fer altres despeses. 
 
La Sra. Sureda Rosselló contesta que no. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Nadal Santandreu. 
 
La Sra. Riera Mascaró respon que les obres estan finalitzades i només queda pintar els 
laterals de l’edifici i que, per raons metereològiques, s’han retrassat. Respecte a la 
qüestió del pagament de les certificacions, afirma que la certificació número 12, de 
29.000 euros, està aprovada però no pagada, i la número 13, de 8.000 euros, no està 
aprovada per discrepàncies amb l’empresa constructora, i que el total abonat a 
l’empresa és de 405.000 euros. 
 
4a Pregunta: La formula el Sr. Nadal Santandreu. 
 
La Sra. Riera Mascaró demana als regidors que les preguntes les presentin per escrit 
abans del divendres, per poder contestar-les amb la informació completa. 
 
El Sr. Mateu Capllonch contesta que s’han posat dos màstils per enllumenat el pont, un 
a la part de Manacor, que ja funciona, i l’altre a la part de Sant Llorenç, que en dates 
properes li han assegurat que marxarà. 
 
 
6. Dictàmens de la Comissió Informativa General: reconeixement extrajudicial de 
crèdits 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General de 15 i 29 d’abril de 2013, de 
reconeixement extrajudicial de crèdits, previ informes de la Intervenció de Fons. 
 
La Sra. Sureda Rosselló defensa els dictàmens. 
 
El Sr. Gaià Riera no entén com una factura de l’any 2010 encara no estigui pagada i 
sol·licita si s’han comprovat les cunyes publicitàries que estan facturades. 
 
La Sra. Sureda Rosselló, quan a la factura del 2010, assenyala que pot ser degut a una 
errada de l’empresa en no remetre-la o la seva pèrdua a l’Ajuntament. 
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La Sra. Riera Mascaró afirma que totes les factures comprenen serveis prestats i s’han 
comprovat. 
 
El Sr. Gaià Riera torna insistir que no entén que hores d’ara encara es presentin factures 
de l’any 2010 i prega que quedi constància per escrit dels contractes de l’Ajuntament. 
 
La Sra. Riera Mascaró recalca que desconeix realment el que va passar en la tramitació 
de la factura de l’any 2010, però que s’ha comprovat que la feina que comprèn està feta.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per onze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i Sr. Perelló Román), dos vots en contra (PSM-IV-EM) i set abstencions (PP de 
Manacor, Grup Municipal Socialista i Esquerra Republicana): 

 
I 
 

Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser despeses que exigeixen la formació del 
corresponent expedient de contractació,  i, conseqüentment, aprovar les factures que 
seguidament es relacionen, presentades per la mercantil Autosangar SL (CIF B-07281223), 
en concepte de serveis de retirada de vehicles en grua: 
 
Núm. factura Data factura Concepte Import 
6130127 28.02.2013 Període: 02.02.2013 a 27.02.2013 1.176,05 € 
6130292 31.03.2013 Període: 01.03.2013 a 31.03.2013 2.363,65 € 

 
II 
 

Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser despeses que corresponen a un exercici 
pressupostari posterior al que correspondria la seva aplicació, i, conseqüentment, aprovar 
les factures que seguidament es relacionen: 
 
Proveïdor Núm. factura Data factura Concepte Import 
Editora Balear 
SA 
NIF A07015845 

P0003801 30.09.2011 Inserció publicitària Diari 
de Mallorca. Fira de 
setembre 2011  

885 € 

Editora Balear 
SA 
NIF A07015845 

P0002598 30.06.2011 Inserció publicitària Diari 
de mallorca. Setmana de 
Medi Ambient 

1.050,20 € 

Muinmo SL 
NIF B18022855 

FM-
10000215 

15.07.2010 Publicitat Radio Balear. Fira 
nocturna i mostra de cuina a 
Porto Cristo 

1.534,00 € 

Muinmo SL 
NIF B-18022855 

FF-11000150 15.07.2011 Publicitat en Radio Balear. 
Fira nocturna i mostra de 
cuina a Porto Cristo i 
microespais 

1.699,91 € 
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III 

 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser despeses que corresponen a un exercici 
pressupostari posterior al que correspondria la seva aplicació, i, conseqüentment, aprovar 
les factures que seguidament es relacionen, presentades per la mercantil Uniprex , SAU, 
amb CIF núm. ESA28782936. en concepte de cunyes publicitàries de ràdio “Ajuntament 
de Manacor” a Onda Cero Radio: 
 
Núm. factura Data factura Concepte Import 
2111041218 30.09.2011 Període: setembre 2011 590,00 € 
2111024346 31.05.2011 Període: maig de 2011 613,60 € 
2111041219 30.09.2011 Període: setembre 2011 318,60 € 
2111026843 30.06.2011 Període: juny de 2011 2.360,00 € 

 
 
7. Dictamen de la Comissió Informativa General: conveni de col·laboració entre 
Ports IB i l’Ajuntament de Manacor per a l’ordenació i gestió de l’estacionament 
tarifat amb horari limitat i manteniment de les zones ajardinades a la zona de 
servei del port de Porto Cristo. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 29 d’abril de 2013 d’aprovació del 
conveni de col·laboració entre Ports IB i l’Ajuntament de Manacor per a l’ordenació i 
gestió de l’estacionament tarifat amb horari limitat i manteniment de les zones 
ajardinades a la zona de servei del port de Porto Cristo;  prèvia proposta del delegat de 
Porto Cristo i informes jurídic i del departament d’Intervenció de 24 d’abril de 2013. 
 
El Sr. Gomila Capó explica el contingut del conveni de col·laboració entre Ports IB i 
l’Ajuntament per a la implantació de l’estacionament tarifat a la zona portuària de Porto 
Cristo. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està a favor al ser una reivindicació històrica i lamenta que no s’hagi 
aprovat abans. 
 
El Sr. Gaià Riera està a favor de la cessió de la gestió del trànsit en tota l’àrea urbana 
del port, però està en contra que s’apliqui l’ORA per tenir com a única finalitat la 
recaptació. 
 
La Sra. Fernández Rubí està d’acord amb el conveni proposat i suggereix que les 
marques blaves de l’altra banda del port, que no està subjecta a l’ORA, es repintin amb 
un altre color per evitar la confusió. 
 
El Sr. Gomila Capó accepta el suggeriment de la Sra. Fernández Rubí, i al Sr. Gaià 
Riera li diu que la finalitat del conveni és facilitar la rotació de vehicles. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit a vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, PP Manacor, Grup Municipal Socialista, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i dues abstencions (PSM-IV-EM): 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració entre Ports de les Illes Balears i l’Ajuntament de 
Manacor per a l’ordenació i gestió de l’estacionament tarifari amb horari limitat i 
manteniment de les zones enjardinades en la zona de serveis del port de Porto Cristo, 
amb subjecció a les següents clàusules: 
 

Primera. Objecte 
 
L’objecte d’aquest conveni és fixar els termes de la col·laboració per ordenar i 
gestionar l’estacionament de vehicles tarifat sota control horari, en els carrers o 
recinte de la zona de servei del port de Porto Cristo, que s’assenyalen en el 
plànol que consta a l’expedient com annex 1. 
 
En aquesta zona, l’Ajuntament de Manacor podrà assenyalar –prèvia aprovació 
de Ports- i controlar l’aparcament, denunciant les possibles infraccions que haurà 
de traslladar a Ports de les Illes Balears per la seva tramitació. 
 
Així mateix, durà a terme la realització del manteniment de les zones 
enjardinades de la zona de servei del port de Porto Cristo, d’acord amb les 
especificacions tècniques de l’annex 2 i el plànol de l’annex 3. 
 
El conveni no comporta renúncia a les competències que tenen atribuïdes les 
administracions que intervenen. 
 
Segona.  Obligacions de les parts. 
 
2.1.- L’Ajuntament de Manacor durà a terme, directa o indirectament, a càrrec 
seu, la instal·lació, adquisició o lloguer de les màquines expenedores dels tiquets 
per regular l’estacionament de vehicles i la senyalització de la zona 
d’estacionament limitat (ORA), grafiada en el plànol de l’annex 1.  Així com el 
control i la denúncia per les possibles infraccions, sense que, en cap cas, es 
derivi cap despesa ni prèvia ni posterior per a Ports. 
 
En qualsevol cas, els senyals i la seva ubicació haurà de ser comunicada a Ports 
per la seva aprovació. 
 
Una vegada extingit el conveni, l’Ajuntament haurà de restablir el paviment i la 
zona portuària, deixant-lo en les mateixes condicions en les quals es trobava 
anteriorment, sota la supervisió de Ports. 
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2.2.- A la zona de servei del port de Porto Cristo s’aplicarà l’Ordenança per a 
l’ordenació i regulació de l’estacionament tarifat amb horari limitat (ORA) en el 
port de Porto Cristo, publicada en el BOIB núm. 45 de 04/04/2013, amb l’horari 
següent:  des de l’1 de març a 31 d’octubre i tots els dies de 10.00 a 18.00 h; i 
amb les tarifes i exempcions que consten en l’esmentada ordenança. 
 
Ports de les Illes Balears, podrà autoritzar mitjançant la targeta d’usuari, als 
usuaris d’amarraments en base al port de Porto Cristo.  Els titulars hauran de 
col·locar la targeta en el parabrisa a un lloc visible del vehicle, quedant exempts 
del pagament de les tarifes, de l’autorització de l’aparcament i de l’horari limitat, 
anteriorment assenyalats, fins a un termini màxim de 8 hores. 
 
La targeta té validesa única i exclusivament en el port pel qual ha estat expedida 
i únicament per un vehicle en concret. 
 
2.3.- L’Ajuntament de Manacor podrà denunciar als possibles infractors, per 
l’incompliment de les ordenances de l’estacionament respecte dels vehicles en la 
zona ora, i quan obstaculitzin la circulació o suposin un perill per a aquesta, i la 
retirada a càrrec seu, quan siguin necessari recuperar la lliure disponibilitat de 
l’espai públic ocupat indegudament, corrent a compte de l’Ajuntament el dipòsit 
i custòdia fins a la retirada pel titular del vehicle, i essent de càrrec de l’infractor 
les corresponents despeses de grua, dipòsit i custòdia. 
 
Aquests denúncies seran ratificades i seran tramitades per Ports de les Illes 
Balears, qui té la competència de la potestat sancionadora. 
 
L’Ajuntament podrà immobilitzar o retirar, a sol·licitud de Ports de les Illes 
Balears, els vehicles que ocupen indegudament l’espai portuari quan sigui 
necessari la seva recuperació o lliure disponibilitat. 
 
2.4.-  L’Ajuntament de Manacor es farà càrrec del manteniment de les zones 
enjardinades de la zona portuària, marcades al plànol adjunt com annex 3, 
d’acord amb les especificacions tècniques de l’annex 2. 
 
Aquestes tasques es duran a terme amb els seus mitjans o per tercers amb qui 
contracti, al seu càrrec; seguint les instruccions de Ports de les Illes Balears. 
 
Tercera.  Preu 
 
La signatura d’aquest conveni no comportarà cap despesa, ni prèvia ni posterior, 
a càrrec d Ports de les Illes Balears. 
 
L’Ajuntament de Manacor abonarà en el compte corrent 
2051.0099.80.1070003942 de Ports de les Illes Balears, abans del 15 de 
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novembre de l’any en curs, un percentatge del 5% sobre la recaptació anual que 
es faci de les tarifes aplicables, incloent l’anul·lació de denúncies. 
 
El percentatge assenyalat es podrà modificar per l’acord exprés d’ambdues parts. 
 
En el cas de que l‘import de la recaptació sigui negatiu, en cap cas pot comportar 
despesa alguna per a Port de les Illes Balears. 
 
L’Ajuntament de Manacor acreditarà, mitjançant la relació impresa de les 
màquines o una justificació documental adequada, els imports dels ingressos i 
despeses corresponents. 
 
Així mateix, l’Ajuntament de Manacor es farà càrrec del cost de la jardineria, 
tant cost del personal com material de la zona portuària, que executarà d’acord 
amb les especificacions tècniques de l’annex 2 i el plànol de l’annex 3. 
 
Quarta. El termini de vigència d’aquest conveni serà d’un any, sense perjudici 
que pugui prorrogar-se successivament, fins a un màxim de 4 anys, si així ho 
acorden expressament les parts firmants d’aquest conveni. 
 
Cinquena.  Ambdues parts es comprometen a tractar d’esmenar totes les 
qüestions que susciti la interpretació, aplicació i efectes d’aquest Conveni. 
 
Sisena.  L’incompliment de les clàusules d’aquest Conveni per qualsevol de les 
parts firmants podrà donar lloc a la denúncia oportuna i seran resoltes pels 
Tribunals de la jurisdicció contenciosa-administrativa, d’acord amb l’article 8 de 
la Llei 30/1992, de 26 de novembre”. 

 
2n. Encomanar la gestió de l’estacionament de vehicles objecte del conveni, així com de 
la resta dels drets i obligacions, a l’Empresa de Serveis del Municipi de Manacor SA.  
 
3r. Facultar la batlia presidència per a la firma de l’esmentat conveni i de l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
8. Dictamen de la Comissió Informativa General: rectificació Inventari Municipal 
a 31.12.2012 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 29 d’abril de 2013 de rectificació 
Inventari Municipal a 31.12.2012; prèvia proposta de batlia i informes tècnics i jurídics 
de 24 d’abril de 2013. 
 
La Sra. Riera Mascaró exposa el dictamen. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per setze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Sr. Perelló Román) i quatre 
abstencions (PP de Manacor i Esquerra Republicana): 
 
1).- Aprovar la rectificació de l’inventari general de béns i drets de la Corporació format 
amb referència a la situació a 31 de desembre de 2012, que comprèn els següents 
epígrafs amb la corresponent valoració : 
 
ALTES                                                                                                                   
* I.- Immobles: .............................................................................................1.335.324,4 €                  
* II.- Drets reials: ...........................................................................................................0 € 
* III.- Mobles de caràcter històric, artístic o de considerable valor econòmic...............0 €    
* IV.- Valors mobiliaris, ................................................................................................0 € 

crèdits i ...............................................................................................................0 € 
drets de caràcter personal: ..................................................................................0 €      

* V.- Vehicles: ......................................................................................................28.166 € 
* VI.- Semovents ...........................................................................................................0 € 
* VII.- Mobles no compresos en els anteriors apartats: ................................................0 € 
* VIII.- Béns i drets revertibles: .........................................................................409.337 €      

                                                                                     Total altes .............1.772.827,4 €                              
 

BAIXES 
* I.- Immobles:....................................................................................................409.337 €                      
* II.- Drets reials: ...........................................................................................................0 € 
* III.- Mobles de caràcter històric, artístic o de considerable valor econòmic...............0 €    
* IV.- Valors mobiliaris, ................................................................................................0 € 

crèdits i ...............................................................................................................0 € 
drets de caràcter personal: ..................................................................................0 €   

* V.- Vehicles: ........................................................................................................5.484 €            
* VI.- Semovents  ..........................................................................................................0 € 
* VII.- Mobles no compresos en els anteriors apartats: ................................................0 € 
* VIII.- Béns i drets revertibles : ...................................................................................0 € 
                                                                                        Total baixes..................414.821 €   
                                     
Diferència en augment durant 2012 ..............................................................1.358.006,4 € 
Total a 31 de desembre de 2011 .............................................................195.273.653,63 € 
 
Revalorització immobles i béns i drets revertibles a 31.12-2012 .......................................0 € 
Depreciació vehicles a 31-12-12..........................................................................118.560,12 € 
 
TOTAL A 31 DE DESEMBRE DE 2012.................................................196.513.099,9 € 
 
2).- Remetre còpia de l’inventari a la Delegació del Govern, en compliment del disposat 
a l’article 86 del TRRL, i a la Comunitat Autònoma. 
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9. Dictàmens de la Comissió Informativa General: aprovació inicial de la 
modificació del Reglament dels Centres d’Estades Diürnes Municipals. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 29 d’abril de 2013 d’aprovació inicial 
de la modificació del Reglament dels Centres d’Estades Diürnes Municipals; amb 
proposta prèvia del delegat de Serveis Socials i informes tècnics i jurídics. 
 
El Sr. Flores Pineda defensa el dictamen. 
 
El Sr. Llodrà Gayà manifesta que entén les circumstàncies, però adverteix que no 
donarà el seu suport. 
 
El Sr. Gaià Riera es mostra contrari a l’aprovació, a l’entendre que no està conforme a 
la reducció de l’horari i al nombre de places dels centres de dia. 
 
La Sra. Fernández Rubí anuncia que tampoc donarà el seu suport, perquè no s’han de 
reduir els serveis dels centres de dia. 
 
El Sr. Flores Pineda explica que la normativa autonòmica obliga a l’Ajuntament a 
mantenir unes ràtios i, per aconseguir optimitzar els recursos i així evitar la reducció de 
les places i de l’horari d’atenció dels centres de dia, hauria de modificar-se la normativa 
autonòmica,  però, mentre no es modifiqui, no queda més remei a l’Ajuntament que 
reduir els serveis dels centres de dia. 
 
La Sra. Riera Mascaró exposa que l’aplicació de la normativa de la Comunitat 
Autònoma implica l’augment de personal del centre de dia, la qual cosa no és possible, i 
que, per altra banda, aquest increment de cost tampoc és cobert per la Comunitat 
Autònoma.   Defensa que la modificació del Reglament és una qüestió de 
responsabilitat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per onze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i Sr. Perelló Román), dos vots en contra (PSM-IV-EM) i set abstencions (PP de 
Manacor, Grup Municipal Socialista i Esquerra Republicana): 

 
I) Aprovar inicialment la modificació del Reglament intern dels centres d’estades 
diürnes de l’Ajuntament de Manacor, que afecta els articles 2, 4, 5, 7, 10, 11, la 
incorporació de l’article 15 i 16 i el barem d’accés (annex I) amb la següent redacció; 
modificacions que s’incorporen al text del Reglament. 
 
1. Article 2, “Característiques del Centre”: modificacions: 

- Corregir l'adreça del Centre de dia de Porto Cristo, que queda de la següent 
manera: Porto Cristo, c/ de s’Hort, 13, baixos. 
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- Reflectir al Reglament la normativa relacionada amb l’autorització i la 
concertació de places amb una entitat o administració; la redacció queda de la 
següent manera:   
Ambdós centres tenen la capacitat de places que l’entitat competent autoritzi a 
l’Ajuntament amb possibilitat de concertar places mitjançant conveni de col·laboració 
subscrit amb la Conselleria de Salut, Família i Benestar Social. La resta de places que 
l’Ajuntament no concerti, pot o no ocupar-les atenent els condicionaments mínims de 
compliment de la normativa vigent en matèria de prestació de serveis d’estada diürna 
per a persones majors dependents. 
- Descriure la tipologia d’estades: definir les estades temporals i les estades permanents; 
la redacció queda de la següent manera:   
Estades permanents: aquestes estades estan destinades a persones que presenten 
situacions de necessitat referides a la manca d’autonomia personal i a la conseqüent 
necessitat d’atenció en les activitats bàsiques de la vida diària de manera prolongada i 
estable en el temps. La sol·licitud que fa la família és per un període de llarga durada ja 
que no hi ha una expectativa de millora de l’estat de salut. La persona necessita cures 
especialitzades per mantenir o conservar les seves capacitats, i la família necessita 
suport puntual en la cura del seu familiar. 
Estades temporals: aquestes estades estan destinades a persones que presenten 
situacions de necessitat referides a la manca d’autonomia personal i a la conseqüent 
necessitat d’atenció en les activitats bàsiques de la vida diària de manera delimitada en 
el temps, i les persones familiars cuidadores necessiten un suport puntual davant la 
incapacitat temporal de fer-se càrrec de la persona dependent per motius com: visites 
programades de la persona cuidadora al metge, internament hospitalari de la persona 
cuidadora principal i/o de qualque membre de la unitat familiar, necessitat de respir, 
viatges programats, altres situacions sobrevingudes i no previstes que dificultin de 
manera temporal l’atenció a la persona major dependent. 
 

2. Article 4, “Requisits per adquirir la condició d’usuari”: s’amplien els requisits en el 
següent sentit: 

Que la persona usuària estigui empadronada i resideixi al municipi de Manacor amb una 
antiguitat almenys de dos anys; o que almenys un membre de la família fins al segon 
grau de consanguinitat de l'usuari o usuària estigui empadronat i resideixi al municipi de 
Manacor amb una antiguitat de dos anys (aquest apartat només afecta les places 
municipals no concertades amb la Conselleria de Salut, Família i Benestar Social). 
 

3. Article 5, “Durada de les estades”: s’introdueix la necessitat de valorar de manera 
contínua la idoneïtat de les estades al centre en funció de la progressió del nivell de 
dependència de la persona; la redacció queda de la següent manera: 

El període de durada de les estades permanents és d’un any a partir de la data en què es 
contracti el servei, prorrogable per anualitats de forma automàtica, segons com es valori  
periòdicament la conveniència de continuar en el centre, amb informe de valoració 
emès per l’equip tècnic del centre d’estades diürnes. 
 

4. Article 7, “Horaris del centre”: es reajusta l’horari del centre; la redacció queda de la 
següent manera: 
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El centre ha de romandre obert de dilluns a divendres, excepte els festius legalment 
establerts, des de les 7.45h del matí fins a les 18.00h de l’horabaixa. L’Ajuntament de 
Manacor es reserva el dret de modificació horària per causes justificades del servei, 
sense necessitat de modificar aquest Reglament, i també garanteix un mínim de 8 hores 
diàries de prestació del servei. 
 

5. Article 10, “Deures de la persona usuària”:  s’afegeixen els següents punts: 
9) Complir les normes, els requisits, les condicions i els procediments que estableixen 
els serveis; seguir el programa d’atenció i les orientacions que s’hagin acordat amb el 
personal professional competent, i comprometre’s a participar activament en el procés. 
10) Acudir a les entrevistes a les quals els cita el personal professional dels centres 
d’estades diürnes, tant la persona usuària com les persones familiars. 
11) La resta de deures que estableix la normativa reguladora vigent dels centres i 
serveis. 
 

6. Article 11, “Drets de les persones usuàries”: s’amplia en el següent sentit:  
1) Dret a accedir al sistema de serveis socials en condicions d’igualtat sense 
discriminació per raó de lloc de naixement, idioma, ètnia, sexe, orientació sexual, estat 
civil, situació familiar, edat, discapacitat, religió, ideologia, opinió o qualsevol altra 
condició personal o social. 
2) Dret a rebre informació suficient i verídica, en termes comprensibles, sobre les 
prestacions i els recursos disponibles i sobre els requisits necessaris per accedir als 
serveis, i també sobre altres recursos de protecció social i sobre les competències de les 
administracions públiques en aquest àmbit. Per fer-ho efectiu, s’ha de disposar dels ajuts 
i els suports necessaris per comprendre la informació que els sigui donada si tenen 
dificultats derivades del desconeixement de la llengua, si tenen alguna discapacitat o per 
altres raons que ho justifiquin. 
3) Dret a rebre la valoració de la seva situació i, si és procedent, la valoració de les 
necessitats socials dels familiars o de les persones que en tenen cura, en un llenguatge 
clar i entenedor. 
4) Dret a rebre atenció personalitzada segons les circumstàncies i condicions particulars, 
és a dir, dret a disposar d’un pla individual d’atenció personal o familiar d’acord amb la 
valoració de la seva situació, que han d’aplicar tècnicament professionals mitjançant 
procediments reconeguts i acreditats. 
5) Dret a estar informades del procés d’intervenció social i a participar en l’elecció dels 
serveis o les prestacions entre les opcions que els presentin les administracions, sempre 
que aquests fets no vagin en contra del normal desenvolupament de l’atenció o 
perjudiquin alguna de les parts que hi intervenen. 
6) Dret a rebre informació prèvia en relació a qualsevol intervenció que els afecti, per 
tal que hi puguin donar consentiment específic i lliure. El consentiment ha de ser en tot 
cas per escrit. El consentiment de les persones incapacitades s’atorga de conformitat 
amb el procediment legalment establert per a aquests casos. 
7) Dret a renunciar a les prestacions i als serveis concedits en els termes establerts per la 
legislació vigent, llevat que la renúncia afecti els interessos de les persones 
incapacitades o presumptament incapaces. 
8) Dret a la confidencialitat respecte de la informació que coneguin els serveis socials, 
d’acord amb la legislació de protecció de dades de caràcter personal. 
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9) Dret a l’accés, en qualsevol moment, al seu expedient individual, d’acord amb el que 
estableix la legislació vigent, i en tot el que no vulneri el dret a la intimitat de terceres 
persones. 
10) Dret a l’assignació de personal professional de referència, en els termes establerts 
reglamentàriament. 
11) Dret a la participació ciutadana regulada per llei, mitjançant els canals de 
participació establerts. 
12) Dret a rebre serveis de qualitat i a conèixer els estàndards establerts a aquest efecte. 
13) Dret a suggerir i a fer reclamacions. Dret de queixa exercit mitjançant fulls de 
reclamació que hi ha d'haver a disposició de les persones usuàries i/o familiars. 
14) Dret a la continuïtat de la prestació dels serveis en les condicions establertes o 
convingudes. 
15) Dret a ser orientades cap a altres recursos alternatius que siguin necessaris. 
16) Dret a la intimitat. 
17) Dret a rebre una assistència higiènica i sanitària. 
18) Dret a la comunicació personal i privada amb l’exterior. 
 

7. Incorporació articles 15 i el 16: El 15 reflecteix les compatibilitats entre diferents 
serveis per a persones en situació de dependència que estableix el Decret 83/2010, de 25 
de juny. I el 16 tracta de la “Prestació del servei d’estada diürna segons el calendari del 
desplegament de la Llei 39/2006, de promoció de l’autonomia personal i atenció a les 
persones en situació de dependència”. La redacció d’aquests dos articles queda de la 
següent manera:  

15. COMPATIBILITATS 
El Decret 83/2010, de 25 de juny, pel qual s’estableixen els principis generals del 
procediment per al reconeixement de la situació de dependència, determina el règim de 
compatibilitats de serveis i prestacions. Així doncs, per a les places concertades a què fa 
referència aquest Reglament, el servei d’estada diürna és compatible amb: 
- Servei de teleassistència.  
- Servei d’ajuda a domicili o, en defecte d’aquest servei, prestació econòmica 

vinculada a aquest servei en els casos en què es determini i amb caràcter 
complementari. 

-     Servei de centre de nit. 
Per a la resta de places, l’Ajuntament pot assumir els mateixos criteris de compatibilitat 
que determina el decret abans esmentat. D’altra banda, la persona que tengui opció a 
accedir a una plaça concertada de centre d’estada diürna (PIA centre d’estada diürna) i, 
per tant, tengui reconegut el dret a la prestació mitjançant resolució de la consellera de 
Benestar Social, ha d’accedir al centre per aquesta via, no pot triar l’opció més 
avantatjosa, és a dir, si renuncia als recursos concedits mitjançant la Llei 39/2006, de 
promoció de l’autonomia personal, no pot accedir a plaça municipal. 
* Nota: la prestació de cures al domicili que atorga la Direcció General de Família, 
Benestar Social i Atenció a les persones en Situació Especial, només és compatible amb 
les places municipals de caire  temporal i/o parcial per temps determinat amb l’objecte 
de valorar: 
- Si es tracta del recurs idoni.  
- Si es tracta de respir de persona familiar cuidadora. 
- Si es tracta de complementar l´atenció domiciliària. 
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Finalitzada aquesta estada a què ens referim, la persona usuària o la família amb els 
informes tècnics corresponents han de triar quin recurs és l’idoni; és a dir, si es manté el 
Programa individual d’atenció amb cures o sol·liciten canvi de PIA que prevegi com a 
recurs idoni el centre d’estada diürna. 
16. PRESTACIÓ DEL SERVEI D’ESTADA DIÜRNA SEGONS EL CALENDARI 
DE DESPLEGAMENT DE LA LLEI 39/2006 
A efectes del que estableix la Llei 39/2006, de promoció de l’autonomia personal i 
atenció a les persones en situació de dependència, poden optar a aquest servei les 
persones amb el següent grau i nivell: 
- Grau I (amb efectes al juliol de l’any 2015 per ocupar les places concertades a què 

fa referència aquest Reglament, llevat dels graus I, nivell 2, atorgats amb anterioritat 
al 31 de desembre de 2011). 

- Grau II.  
- Grau III.  
Es pot optar a aquest servei sempre que la situació de dependència pugui ser atesa 
adequadament pel servei d’estades diürnes i no sigui contrari als requisits establerts al 
punt 4 d’aquest Reglament. 

 
8.  Barem d’accés: en el sentit de modificar el procediment d’adjudicació de les places 
municipals, que s'ha de fer per decret de Batlia; la redacció queda de la següent manera:  

Vist l’expedient amb l'informe i la valoració de la persona tècnica responsable, s'ha de 
comprovar la disponibilitat de plaça en la data prevista i s'han de resoldre aquestes 
peticions mitjançant decret de Batlia i comunicar-se a la persona interessada. 
   

II) Exposar per un termini de 30 dies hàbils l’acord d’aprovació inicial, mitjançant la  
publicació en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis d’aquest 
Ajuntament als efectes que el veïnatge i les persones legítimament interessades puguin 
examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions. En el cas que 
transcorregut el termini no s’hagi presentat cap reclamació o suggeriment, s'ha 
d'entendre definitivament aprovat, de forma automàtica sense necessitat d’un nou acord 
exprés, l’acord inicial adoptat, i queda facultat expressament el batle per a la seva 
publicació i execució. En el cas que es formulin reclamacions o suggeriments, els ha de 
resoldre el Ple. 
 
III) Donar audiència prèvia en el termini de 30 dies hàbils a les associacions veïnals i de 
defensa de les persones consumidores i usuàries establertes a l’àmbit territorial del 
terme municipal de Manacor que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals de l’Ajuntament de Manacor i les finalitats de les quals guardin 
relació directa amb l’objecte de la normativa esmentada, que s’adjunten com a annex a 
aquesta proposta. 
 
IV) Sol·licitar a l’Institut Balear de la Dona, de conformitat amb l’article 7, lletra g) de 
la Llei 12/2006, de 20 de setembre, per a la dona, un informe sobre l’impacte de gènere 
de l’esmentada normativa, i incorporar els suggeriments que formuli l’Institut al text 
d’aquesta normativa amb caràcter previ a l’aprovació definitiva. 
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10. Dictamen de la Comissió Informativa General: aprovació inicial del I 
Expedient de modificació de crèdit per transferència de crèdit 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 29 d’abril de 2013, amb proposta dels 
delegats de Serveis Generals i de Porto Cristo i informe favorable de la Intervenció de 
Fons. 
 
La Sra. Sureda Rosselló justifica el dictamen que s’eleva a Ple. 
 
El Sr. Gaià Riera demana explicacions sobre les baixes d’estudis i treballs tècnics de la 
delegació de Porto Cristo. 
 
La Sra. Sureda Rosselló respon que s’han donat de baixa les despeses previstes per al 
concurs del servei de socorrisme, a l’haver-se inclòs dintre del contracte d’explotació de 
platges. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per onze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i Sr. Perelló Román) i nou abstencions (PP de Manacor, Grup Municipal 
Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana): 
 
Primer. Aprovar inicialment el I Expedient de modificació de crèdit per transferència de  
crèdit  a les partides del pressupost de l’exercici 2013, pel següent import: 
 
BAIXES 
Partida Concepte Import 
11.432.2270600 Deleg. PC Estudis i treballs tècnics 220.000,00 euros 
11.1790.2269900 Cànon Costes 8.849,35 euros 

 
ALTES 
Partida Concepte Import 
73.425.2270600 Energia Estudis i Treballs tècnics 188.849,35 euros 
11.338.2269900 Deleg. PC Altres despeses diverses 40.000,00 euros  

 
Segon. Exposar al públic, previ anunci en el BOIB, durant el termini de 15 dies, aquest 
expedient de modificació de crèdits, i transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagin 
produït reclamacions, donar-lo per aprovat definitivament, de forma automàtica, en 
compliment del disposat a l’article 169 del RD Legislatiu 2/2004, pel que s’aprova el 
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
 
 
11. Proposta de la batlia: acceptació de renúncia i nomenament de nou vocal en 
representació del partit ALM a la Junta de Districte de Porto Cristo 
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Proposta de la batlia d’acceptació de renúncia i de nomenament de nou vocal en 
representació del partit ALM a la Junta de Districte de Porto Cristo, amb proposta del Ple 
de la Junta Municipal de Districte de Porto Cristo de 22 d’abril de 2013. 
 
El Sr. Llodrà Gayà critica que el representant d’ALM no hagi assistit a cap sessió de la 
Junta de Districte. 
 
El Sr. Gomila Capó respon que el representant d’ALM ha faltat a alguna sessió per 
motius de salut. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per catorze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista i Sr. Perelló Román) i sis abstencions (PP de 
Manacor, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana): 
 
1r. Acceptar la renúncia presentada el 12 de febrer de 2013 del Sr. Antoni Nebot Farràs 
com a membre de la Junta Municipal de Districte de Porto Cristo en representació del 
partit ALM, amb efectes a 29 de gener de 2013. 
 
2n. Nomenar al Sr. Bartomeu Gomila Mate vocal en representació del partit ALM a la 
Junta de Districte de Porto Cristo, en substitució del Sr. Antoni Nebot Farràs  
 
 
12. Proposta de modificació del Decret 86/2010, de 25 de juny, pel qual s’estableixen 
les directrius de coordinació per a l’autorització i acreditació dels serveis socials 
d’atenció a persones grans i amb discapacitat. 
 
Proposta de la batlia de 30 d’abril de 2013 de modificació del Decret 86/2010, de 25 de 
juny, pel qual s’estableixen les directrius de coordinació per a l’autorització i acreditació 
dels serveis socials d’atenció a persones grans i amb discapacitat: 

 
“En data 3 de juliol del 2002 es va publicar al Butlletí de les Illes Balears el Decret 
86/2010, de 25 de juny, pel qual s’estableixen els principis generals i les directrius de 
coordinació per a l’autorització i l’acreditació dels serveis socials d’atenció a persones 
grans i amb discapacitats. Aquest Decret deroga el 123/2001 del 19 d’octubre de 
definició i regulació de les condicions mínimes d’obertura i funcionament de centres i 
serveis per a persones majors, tant públics com privats, de les Illes Balears.  
 
El Decret 86/2010 calcula molt per damunt les ratios mínimes que estableix el Decret 
123/2001 del 19 d’octubre i de Resolucions Estatals. 
 
 L’actual context econòmic  dificulta a les Administracions Locals  la gestió dels centres 
d’estades diürnes, a més a més la possible retirada d’aquest serveis perjudicarà a les 
persones majors dependents i els seus familiars. Considerem necessari i fonamental 
modificar l’article 21 del Decret 86/2010 en el sentit de flexibilitzar les ratios de 
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personal tècnic dels centres de dia amb l’objectiu de facilitar la continuïtat d’aquests 
serveis  
 
Esteim assabentats  de que el Govern de les Illes Balears està redactant un projecte de 
Decret de modificació del Decret 86/2010. Però consideram que no són suficients les 
modificacions que proposa ja que només afavoreixen les ràtios dels centres residencials 
i no dels centres d’estades diürnes. Cal recordar que la majoria de centres d’estades 
diürnes són de gestió municipal i els centres residencials de la Comunitat Autònoma.  
 
Al nostre municipi actualment tenim dos Centres de Dia,  que des de fan anys 
garanteixen un servei de qualitat i suport a les famílies. Aquest compten amb uns dels 
horaris més extensos de les Illes, amb unes ratios d’ocupació molt elevades i amb un 
servei complementari important, com és el servei de transport.  
 
Per això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta els següent acord: 
 
L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a incloure dins les 
modificacions del Decret 86/2010 de 25 de Juny, concretament, l’article 21 “Ratios 
mínimes i titulacions del personal del serveis d’estades diürnes”, en el sentit de 
flexibilitzar les ratios de personal tècnic del centre d’estades diürnes ta com es regulava 
a l’article 9 del Decret 123/2001 o que es rebaixin les ràtios de personal tècnic de 7 per 
cada 100 usuaris a 5 per cada 100.” 

 
El Sr. Flores Pineda defensa la proposta de batlia. 
 
El Sr. Llodrà Gayà manifesta que és raonable la proposta, però nota a faltar un informe 
tècnic que li doni suport. 
 
El Sr. Gaià Riera demana quines eren les ràtios aplicables abans del Decret 86/2000. 
 
El Sr. Flores Pineda respon que no s’especificava un nombre mínim per cada municipi, 
però ara s’han posat unes ràtios que, si no es modifiquen, obliguen a l’Ajuntament a 
reduir l’horari i les places dels centres de dia.  Està d’acord que hauria estat millor haver 
presentant la proposta amb el suport d’un informe tècnic. 
 
La Sra. Fernández Rubí coincideix que hauria d’haver-se incorporat a la proposta un 
informe tècnic, però que, no obstant això, anuncia que el seu grup votarà a favor. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per desset vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres abstencions (PP de Manacor): 

 
L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a incloure dins les 
modificacions del Decret 86/2010 de 25 de Juny, concretament, l’article 21 “Ratios 
mínimes i titulacions del personal del serveis d’estades diürnes”, en el sentit de 
flexibilitzar les ratios de personal tècnic del centre d’estades diürnes ta com es regulava 



 32

a l’article 9 del Decret 123/2001 o que es rebaixin les ràtios de personal tècnic de 7 per 
cada 100 usuaris a 5 per cada 100. 
 
 
Propostes de grups municipals 
 
13. Del Grup Municipal PSM-IV-ExM en contra de la nova Llei de Règim Local 
 

Moció del Grup Municipal PSM-IV-ExM en contra de la nova Llei de Règim Local 
presentada el 24 d’abril de 2013, amb el número 5409 del RGE: 
 

“Les administracions locals són en diferència les més properes, obertes i sensibles a les 
demandes i preocupacions dels ciutadans, i són també, les que faciliten la participació 
de la gent a la presa de decisions.  
 
Les administracions locals no són les responsables de la crisi econòmica ni del deute 
públic, així com pareix que se'ls vol acusar. 
 
Atès que el projecte de Llei per a la racionalització i Sostenibilitat de l'Administració 
local neix sense el consens  necessari per una llei d'aquestes característiques. No resol el 
tema del finançament local. Atenta contra l'autonomia de les administracions locals. I 
desconeix la realitat local i diferenciada en tot el territori espanyol. 
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS  
 
Primera.- Instar al govern central a la retirada del projecte de llei perquè entenem que és 
un atac a l'autonomia local i a l'Estatut d'Autonomia de les Illes Balears. 
 
Segon.- Demanar al Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca que consensuï 
un nou redactat amb la FELIB i la presenti com a alternativa al redactat actual. A més 
convidarà al govern central que faci el mateix amb la FEMP, les distintes federacions 
autonòmiques i la resta d'autonomies. 
 
Tercer.- Demanar al govern central que la nova llei reguli definitivament el finançament 
de les entitats locals. 
 
Quart.- Demanar al govern central que la nova llei garanteixi que les administracions 
locals, com a administracions més properes als ciutadans, puguin fer front a les 
necessitats bàsiques dels ciutadans. 
 
Cinquè.- Demanar al govern central que la nova llei prioritzi la participació pública en 
front de la privada per tal de garantir l'estat del benestar. 
 
Sisè.- Demanar al govern central que la nova llei reconegui el fet diferencial dels 
municipis d'arreu de l'estat espanyol. 
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Miquel Oliver Gomila 
Grup Municipal PSM-IV-ExM 
Manacor, 25 de març de 2013”. 

 
El Sr. Oliver Gomila defensa la proposta. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està d’acord i destaca que la única administració decent és el 
municipi. 
 
La Sra. Fernández Rubí també anuncia el seu suport a la proposta i critica que es vulgui 
fer i desfer des de Madrid.  
 
El Sr. Amer Artigues també està conforme amb la proposta i critica que l’Estat no 
tengui en compte als ajuntaments.  
 
El Sr. Mateu Capllonch està d’acord amb les aportacions dels grups municipals i declara 
que l’administració més propera per als ciutadans és el municipi. 
 
El Sr. Bosch Lliteras anuncia que no donarà el seu suport i afirma que no hi ha cap 
projecte de llei de reforma de l’administració local, sinó un informe de reforma, i que, 
en aquests moments, està pendent de dictamen del Consell Consultiu de l’Estat.  Creu 
que és inqüestionable que cada administració ha de tenir delimitades, de forma clara, les 
seves competències i que, una vegada realitzada aquesta tasca, ha de finançar-se 
correctament l’administració local. 
 
La Sra. Riera Mascaró està conforme amb la proposta presentada i que té constància que 
la FELIB ha presentant al·legacions al projecte, però poc potents.  Subratlla que tots els 
batles rebutgen el projecte de llei amb independència del seu color polític.  Insisteix que 
l’administració més propera al ciutadà és el municipi, i, amb la llei, es pretén 
desapoderar-lo de moltes de les seves competències.   
 
El Sr. Oliver Gomila no està d’acord amb la intervenció del Sr. Bosch Lliteras i no 
entén com l’Estat pot mantenir la mateixa estructura administrativa malgrat hagi 
transferit gran part de les seves competències a les comunitats autònomes.   Per tant, 
estima que l’Estat hauria de predicar amb l’exemple i reduir la seva estructura 
administrativa.   
 
El Sr. Bosch Lliteras insisteix que no hi ha cap projecte de llei, que el primer que s’ha 
de fer és definir les competències i després determinar el finançament. 
 
El Sr. Oliver Gomila indica que pot  ser que no hi hagi cap projecte de llei, però que, 
una vegada aprovada la llei, els municipis perdran autonomia. 
 



 34

El Ple de l’Ajuntament acorda per desset vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres abstencions (PP de Manacor): 
 
1r. Instar al govern central a la retirada del projecte de llei perquè entenem que és un 
atac a l'autonomia local i a l'Estatut d'Autonomia de les Illes Balears. 

 
2n. Demanar al Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca que consensuï un 
nou redactat amb la FELIB i la presenti com a alternativa al redactat actual. A més 
convidarà al govern central que faci el mateix amb la FEMP, les distintes federacions 
autonòmiques i la resta d'autonomies. 

 
3r. Demanar al govern central que la nova llei reguli definitivament el finançament de 
les entitats locals. 

 
4t. Demanar al govern central que la nova llei garanteixi que les administracions locals, 
com a administracions més properes als ciutadans, puguin fer front a les necessitats 
bàsiques dels ciutadans. 

 
5è. Demanar al govern central que la nova llei prioritzi la participació pública en front 
de la privada per tal de garantir l'estat del benestar. 

 
6è. Demanar al govern central que la nova llei reconegui el fet diferencial dels 
municipis d'arreu de l'estat espanyol. 
 
 
14. Del Grup Municipal PSM-IV-ExM a favor de l’educació i de la llengua catalana. 
 
Moció del Grup Municipal PSM-IV-ExM a favor de l’educació i de la llengua catalana, 
presentada el 26 d’abril de 2013, amb el número 5646 del RGE: 
 

“El Consell de Govern ha aprovat el Decret 15/2013, de dia 19 d'abril, sobre tractament 
integrat de les llengües als centres docents no universitaris de les Illes Balears, amb 
l'oposició de la Mesa sectorial d'educació, els representants dels professors, la 
Universitat de les Illes Balears, la Federació de pares i mares, el Consell escolar de les 
Illes Balears i milers de professors que s'hi han oposat a títol individual. 
 
L'Estatut declara que "la llengua catalana, pròpia de les Illes Balears, i la nostra cultura i 
tradicions són uns elements identificadors de la nostra societat i, en conseqüència, 
elements vertebradors de la Nostra identitat", per mantenir aquest postulat és necessari 
que el conjunt de la societat pugui conèixer i usar amb normalitat la llengua catalana, en 
sentit contrari, la limitació de l'educació en català que preveu el decret 15/2013, 
perjudica greument l'objectiu d'aconseguir que els escolars, i la societat en el seu 
conjunt, coneguin adequadament la llengua pròpia del país. 
 



 35

El sistema educatiu ha de garantir que els escolars de les Illes Balears puguin utilitzar 
correctament el castellà i el català al final del període d'escolarització. Aquest objectiu, 
que és també una obligació legal (article 20 de la llei de normalització lingüística), 
quedaria estroncat si, tal i com promou l'avantprojecte de llei d'educació del ministre 
Wert, es permetés finalitzar l'educació obligatòria a les Illes Balears sense haver 
d'acreditar el nivell de català corresponent; com quedaria molt compromès si es permet 
que l'educació en català sigui inferior al 50% de les hores lectives, com fa el decret de 
llengües esmentat. La capacitació en llengua anglesa és imprescindible i és possible 
assolir-la sense detriment de l'ensenyament en llengua catalana. 
 
El decret de llengües prohibeix el sistema d'immersió lingüística quan ha testat la seva 
validesa en avaluacions científiques, per entitats com l'IACSE i d'altres, que constaten 
que l'aprenentatge majoritàriament en llengua pròpia possibilita una bona adquisició de 
les competències en llengua castellana, fins i tot, amb resultats millors que en altres 
territoris de l'Estat monolingües en castellà. 
 
L'escola és un espai de convivència i té una funció socialitzadora indeclinable, perquè la 
compleixi adequadament, s'han d'evitar distincions entre els nins per la llengua 
d'ensenyament, com preveu el decret 15/2013 en el primer aprenentatge, o la proposta 
del Govern de l'Estat de pagar centres privats per als pares que vulguin l'educació en 
castellà. El 90% dels pares i mares han triat per al present curs l'ensenyament en català, 
ho han fet perquè saben que aquesta és la millor manera que els seus fills i filles 
aprenguin català, castellà i anglès al final del període d'escolarització. 
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS 
 
Primer.- L'Ajuntament de Manacor considera que el sistema educatiu de les Illes 
Balears ha d'aportar competència lingüística en català, castellà i anglès, per la qual cosa, 

a) Insta el Govern de les Illes Balears a derogar el decret 15/2013, de 19 d'abril, 
pel qual es regula el tractament integrat de les llengües als centres docents no 
universitaris de les Illes Balears. 
b) Insta el Govern de l'Estat a retirar la proposta inclosa en l'avantprojecte de 
llei d'educació segons la qual al final de l'educació obligatòria no serà necessari 
acreditar el nivell de català corresponent. 

 
Segon.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a garantir que el 
nombre d'assignatures impartides en llengua catalana no sigui mai inferior al 50% de les 
hores lectives. 
 
Tercer.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears i al Govern de 
l'Estat a emprendre un ambiciós programa d'acollida lingüística per tal de garantir la 
integració lingüística dels ciutadans nouvinguts i fer-los partícips dels elements 
vertebradors de la nostra identitat. 
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Quart.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a millorar 
l'ensenyament escolar de l'anglès, amb recursos i formació, sense violentar els projectes 
lingüístics dels centres i acompassant-los amb els recursos efectius a l'abast. 
 
Cinquè.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a evitar 
qualsevol acció que promogui la distinció dels alumnes segons la llengua d'aprenentatge 
i, en general, a la fragmentació de la societat en comunitats lingüístiques. 
 
Sisè.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a abandonar 
l'ofensiva contra l'oficialitat i la unitat de la llengua catalana i l'emplaça a recuperar el 
consens social en matèria lingüística i en les propostes educatives bàsiques 
 
Miquel Oliver Gomila 
Grup municipal PSM-IV-ExM 
Manacor, 26 d'abril de 2013” 

 
El Sr. Oliver Gomila exposa la proposta. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera la moció moderada i dotada de sentit comú. 
 
La Sra. Fernández Rubí afirma que està indignada personalment davant el decret 
autonòmic, tant com a mestra com a mare.  Estima que amb el decret, al no poder-se 
executar una tercera part de l’ensenyament amb anglès, s’ampliarà el percentatge de 
castellà.  Afirma que no hi ha cap problema en l’ensenyament actual i que els resultats 
de coneixements en castellà en la comunitat autònoma són superiors a la d’altres 
comunitat monolíngües. 
 
El Sr. Amer Artigues anuncia el seu suport a la moció. 
 
El Sr. Mateu Capllonch creu que, quan funciona un sistema d’ensenyament, no s’hauria 
de tocar i que hauria de tornar-se al consens de 1986.   Està d’acord en potenciar 
l’anglès, però sense rompre el consens. 
 
El Sr. Bosch Lliteras manifesta la seva posició contrària a la proposta. 
 
El Sr. Flores Pineda està a favor de reforçar l’anglès, però que, en tot cas, el primer que 
hauria de fer el Govern és solventar el problema del fracàs escolar. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per desset vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres vots en contra (PP de Manacor): 
 
Primer.- L'Ajuntament de Manacor considera que el sistema educatiu de les Illes 
Balears ha d'aportar competència lingüística en català, castellà i anglès, per la qual cosa, 
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a) Insta el Govern de les Illes Balears a derogar el decret 15/2013, de 19 d'abril, 
pel qual es regula el tractament integrat de les llengües als centres docents no 
universitaris de les Illes Balears. 
b) Insta el Govern de l'Estat a retirar la proposta inclosa en l'avantprojecte de llei 
d'educació segons la qual al final de l'educació obligatòria no serà necessari 
acreditar el nivell de català corresponent. 
 

Segon.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a garantir que el 
nombre d'assignatures impartides en llengua catalana no sigui mai inferior al 50% de les 
hores lectives. 

 
Tercer.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears i al Govern de 
l'Estat a emprendre un ambiciós programa d'acollida lingüística per tal de garantir la 
integració lingüística dels ciutadans nouvinguts i fer-los partícips dels elements 
vertebradors de la nostra identitat. 

 
Quart.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a millorar 
l'ensenyament escolar de l'anglès, amb recursos i formació, sense violentar els projectes 
lingüístics dels centres i acompassant-los amb els recursos efectius a l'abast. 

 
Cinquè.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a evitar 
qualsevol acció que promogui la distinció dels alumnes segons la llengua d'aprenentatge 
i, en general, a la fragmentació de la societat en comunitats lingüístiques. 

 
Sisè.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a abandonar 
l'ofensiva contra l'oficialitat i la unitat de la llengua catalana i l'emplaça a recuperar el 
consens social en matèria lingüística i en les propostes educatives bàsiques 
 
 
15. Del Grup Municipal PSM-IV-ExM en defensa de la salut i contra l’ús 
d’herbicides i plaguicides agrotòxics en els espais públics. 
 
Moció del Grup Municipal PSM-IV-ExM en defensa de la salut i contra l’ús d’herbicides i 
plaguicides agrotòxics en els espais públics, presentada amb el número 5647 del RGE el 
26 d’abril de 2013. 

 
“En els darrers anys s'ha avançat moltíssim en el coneixement dels efectes nocius de l'ús 
dels productes agroquímics, estesos a partir de la segona meitat del segle passat, sobre la 
salut dels humans i sobre el medi ambient. 
 
Aquest major coneixement s'ha traduït en la qualificació dels plaguicides i herbicides 
com a productes químics de síntesi l'ús dels quals genera riscos per a l'ésser humà, la 
fauna, la flora i tots els ecosistemes en general. Així la normativa referent a aquest 
productes els classifica segons la seva toxicitat per la salut i el medi ambient i la seva 
possible degradació. 
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Com que l'ús d'agrotòxics implica severs impactes en el medi ambient. Gran part dels 
agrotòxics són persistents en el temps i no es descomposen naturalment, així que poden 
romandre en l'ambient durant grans períodes, fins i tot anys, abans de desintegrar-se, 
possibilitant d'aquesta forma la seva acumulació en els teixits humans i animals, 
concentrant-se en els mateixos fins a poder superar les quantitats detectades a l'ambient. 
 
D'entre la gran multiplicitat de principis actius presents en els diferents agrotòxics, el 
glifosat i la cipermetrina són d'una especial perillositat. 
 
A més, l'Ajuntament té la responsabilitat de vetllar pel manteniment d'un entorn 
saludable per a la vida de les persones, així com per la sostenibilitat medi ambiental, ja 
que té atribuïdes competències protecció del medi ambient i de la salubritat pública. 
 
Com que les vies més importants d'entrada d'agrotòxics a l'organisme de les persones 
són a través de la pell (porus o bé petites ferides), per via respiratòria, per via ocular o 
per la via oral (en ser ingerits accidental o voluntàriament). 
 
Com que d'estar contaminats, l'aire, la pols, l'aigua, el sòl, l'arena o els aliments, aquests 
poden ser una font d'exposició a agrotòxics, aquesta exposició pot causar intoxicacions 
agudes o cròniques, depenent de la durada de la mateixa i de la concentració d'agrotòxic 
a la qual la persona s'exposa. 
 
Com que coneixem els riscos directes per a la salut humana que suposa l'ús tant de 
glifosat com de cipermetrina, i els danys que generen ambdues substàncies tòxiques 
sobre la salut de les persones i l'ecosistema natural, i sabent que estan classificats 
ambdós productes com a perillosos per al medi en el registre de productes fitosanitaris. 
 
Com que la vegetació que creix a les voreres de carreteres i camins juga un paper 
important, no només estètic durant la floració primaveral, sinó també ecològic, a causa 
de la seva capacitat de subjecció del sòl i a l'elevada diversitat biològica i per la 
producció de recursos tròfics que són aprofitats de forma important per moltes espècies 
d'invertebrats i d'aucells. 
 
Com que ja hi ha precedents a les Illes Balears en la prohibició d'emprar herbicides per 
part de les institucions públiques (per exemple, el Consell de Menorca: Normativa del 
Pla Especial de Camí de Cavalls de l'Illa de Menorca, BOIB 76 29/05/2004). 
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS 
 
Primer.- L'Ajuntament de Manacor rebutja l'ús d'herbicides i plaguicides per eliminar la 
vegetació no desitjada a carrers, camins i zones verdes públiques, i els substituirà per 
pràctiques mecàniques o altres de tradicionals. 
 
Segon.- L'Ajuntament de Manacor insta el Consell de Mallorca a què deixi d'utilitzar la 
fumigació amb herbicides per al control de la vegetació que creix a les voreres de 
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carreteres i camins del municipi de Manacor, i que en cas de considerar necessari el 
control del creixement de la vegetació, es faci amb sistemes ambientalment menys 
impactants, no contaminants i més selectius, com el desbrossat amb maquinària 
específica. 
 
Tercer.- Per tal de promoure la salut pública, l'Ajuntament difondrà aquest acord entre 
el conjunt de la població i participarà, conjuntament amb els signants de la petició 
contra l'ús d'herbicides i plaguicides agrotòxics, en una campanya per conscienciar els 
propietaris de finques, jardiners i pagesos dels perills per a la salut i dels riscos per al 
medi ambient que es deriven de l'ús d'herbicides i plaguicides agrotòxics. 
 
Quart.- L'Ajuntament de Manacor comunicarà el present acord al Consell de Mallorca. 
 
Miquel Oliver Gomila 
Grup municipal PSM-IV-ExM 
Manacor, 26 d'abril de 2013” 

 
El Sr. Oliver Gomila exposa la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà dona el seu suport i demana com afectarà a l’Ajuntament. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que l’empresa contractista de l’Ajuntament utilitza 
herbicides en la neteja de la rotondes de Felanitx, Cales, Port, etc. i puntualment en 
altres llocs.  Explica que la neteja de les voreres dels camins s’executen mecànicament. 
 
El Sr. Sureda Fons es posiciona en contra de la utilització dels herbicides, però que, a 
vegades, resulten necessaris, per tant, considera convenient una modificació de l’acord 
de la proposta. 
 
La Sra. Riera Mascaró suspèn la sessió per intentar arribar a un acord entre els grups. 
 
Reanudada la sessió, el Sr. Oliver Gomila retira la moció per tractar-la en la Comissió 
Informativa o en la Junta de Portaveus. 
 
 
16. Del Grup Municipal PSM-IV-ExM en favor del tram-tren de Llevant 
 
Moció del Grup Municipal PSM-IV-ExM en favor del tram-tren de Llevant el 29 d’abril 
de 2013, amb el número 5773 de RGE: 
 

“La decisió de fa uns dies del Govern Balear de renunciar a l'execució del tram- tren de 
Llevant perjudicarà greument la comarca de Llevant, desafavorint la mobilitat per la 
nostra illa tant de residents com de forans i visitants. Durant l'anterior legislatura es 
tramitaren multitud de projectes i inversions per tal de canviar el model de mobilitat 
general. Un model que es basava gairebé de manera exclusiva en el cotxe particular com 
a mitjà de transport i que promovia unes infraestructures viàries molt agressives sobre el 



 40

territori. El Govern actual ha retornat a un model que no se sosten ja que continua en 
l’ús massiu del cotxe particular 
 
La infrastructura de que parlam, es una infrastructura programada dins el pla director 
sectorial de transports aprovat per unanimitat en el Govern del Sr. Matas i el Partit 
Popular l'any 2006, finançat per el ministeri de foment amb un conveni signat el 2009 i 
dotat de 443 milions d'euros. La renuncia a aquest projecte ferroviari suposarà la no 
arribada d'aquests doblers en inversió estatal que no feia més que complir amb un 
greuge en inversió en que es trobava l'estat amb la nostra comunitat. I no només això 
sinó que passarem de no haver de pagar  res els ciutadans d'aquesta comunitat, a haver 
de abonar els 40 milions que ja es duien executats en aquesta infrastructura, més els 
doblers de la indemnització per la rescissió del contracte amb les empreses que tenien 
adjudicada l'obra (suposam que uns 12 milions més). 
 
El pressupost general de l'Estat en infrastructures ferroviàries del 2012 era de 5.961 
milions d'euros i el del 2013 de 4.705,milions, la població de les nostres illes suposa un 
2,36% en el total de l'estat, així que si ens correspon per justícia aquest mateix 2,36%, 
en inversió, ens tocarien 140 milions del 2012 i 111 milions del 2013, o sigui 251 
milions en dos anys, més que suficient per pagar el tren començat, això sense comptar 
amb el deute històric acumulat que tenen les nostres illes en infrastructures.  
 
Per tot això, el Ple adopta els següents acords 
 
ACORDS 
 
Primer.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a mantenir, el 
projecte de construcció del tren-tram i per tant a no rescindir el contracte amb les 
empreses adjudicatàries 
 
Segon.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a continuar les 
obres de construcció de la línia del tren-tram Manacor-Artà i exigir al Govern Estatal el 
compliment del conveni signat amb el Govern de les Illes, amb el pagament puntual de 
les obres certificades  
 
Sebastià Gaià Riera 
Portaveu del grup municipal del PSM-IniciativaVerds de Manacor 
Manacor, 29 d' abril del 2013” 

 
El Sr. Gaià Riera defensa la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà estima que la proposta està justificada i que la construcció del tren-
tram va ser fruit del consens.  Per altra banda, reclama al Govern de la Comunitat 
Autònoma que exigeixi al Govern Central el compliment del conveni. 
 
La Sra. Fernández Rubí s’afegeix a la proposta presentada i està d’acord en la 
construcció del tren-tram, i que, rescindir l’adjudicació del contracte, costarà molts de 
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doblers a la Comunitat Autònoma.   Creu que s’hauria de reclamar a l’Estat el 
compliment del conveni. 
 
El Sr. Amer Artigues està convençut que és bo el tren i que l’Estat no tracta bé a la 
Comunitat Autònoma. 
 
El Sr. Bosch Lliteras entén que la no execució del projecte del tren-tram no és un 
capritx del Govern, sinó una exigència legal deguda a la mancança de recursos 
econòmics.  Creu que, en el futur, podrà executar-se el projecte. 
 
El Sr. Gaià Riera critica a l’Estat la nul·la inversió en infraestructura ferroviària en la 
Comunitat Autònoma, quan li pertocaria aproximadament un 2,36% de tota la despesa, 
quantitat que seria més que suficient per executar el projecte del tren-tram. 
 
El Sr. Bosch Lliteras manifesta que tots estan d’acord que s’executessin més escoles, 
més infraestructures, etc. però que això està condicionat a l’existència de recursos 
econòmics.  Qüestiona que l’anterior govern adjudiqués les obres del tren-tram sense 
partida pressupostària. 
 
El Sr. Gaià Riera acusa el Sr. Bosch Lliteras no dir la veritat i que el metro de Palma es 
va licitar pel PP sense crèdit, a l’igual que la Ciutat de Cultura en Galícia. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per desset vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres vots en contra (PP de Manacor): 
 
Primer.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a mantenir, el 
projecte de construcció del tren-tram i per tant a no rescindir el contracte amb les 
empreses adjudicatàries 

 
Segon.- L'Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a continuar les 
obres de construcció de la línia del tren-tram Manacor-Artà i exigir al Govern Estatal el 
compliment del conveni signat amb el Govern de les Illes, amb el pagament puntual de 
les obres certificades  
 
 
Moció d’urgència 
 
Moció del Grup Municipal socialista en relació a la defensa del dret a la lliure decisió 
de les dones 
 
Moció urgent presentada pel Grup Municipal Ssocialista en relació a la defensa del dret a 
la lliure decisió de les dones de data 3 de maig de 2013: 
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“El Ministre de Justícia ha anunciat que el Govern d’Espanya presentarà aviat una nova 
regulació sobre la Interrupció voluntària de l’Embaràs. 
 
El Govern està preparant una de les lleis de l’avortament més restrictives del món 
occidental i, així, Espanya serà el primer país que quan legisla sobre l’avortament 
retrocedeixi.  Això suposa una tornada al passat, fins i tot més enllà de la primera Llei 
de l’any 1985, i que les dones espanyoles tenguin dues opcions, avortar fora d’Espanya 
si tenen recursos per a fer-ho, o bé avortar en Espanya en condicions de clandestinitat 
amb el conseqüent risc per a la seva salut i la seva vida. 
 
Segons les pròpies declaracions efectuades pel Ministre Alberto Ruiz Gallardón, 
aquesta nova regulació tindrà els seus punts claus en: 

• La tornada a una Llei d’indicacions molt més restrictiva que la Llei de 1985, en 
la que les dones no podran decidir, sinó que seran els metges els qui decideixin 
per elles. 

• L’eliminació de la possibilitat d’interrompre l’embaràs quan existeixi 
malformació fetal. 

• Fiscalització intolerable respecte al suposat risc per a la salut de la mare, 
mostrant un clar despreci i desconfiança cap a les dones, a les quals no se les 
deixa decidir i en canvi, seran els professionals externs els que decideixin per 
ella. 

 
Cal recordar que el Tribunal Constitucional al 1985, va deixar clar que, en relació amb 
l’avortament, no estam davant un conflicte entre dos drets fonamentals, perquè els únics 
drets fonamentals implicats aquí són els drets de les dones, essent el no nascut un bé 
jurídic que queda degudament protegit per la legislació actual. 
 
A més, és important tenir present que l’actual Llei, aprovada l’any 2010, fou avalada 
plenament pel Consell d’Estat, que en aquell moment, argumentava que era necessari 
reformar la regulació per adequar-la a la realitat i a més destacava la plena 
constitucionalitat del seu articulat. 
 
Les Lleis restrictives d’avortament no redueixen el nombre d’avortaments, només 
incrementen el nombre de dones mortes o que perden la salut perquè avorten en la 
clandestinitat i en condicions insalubres.  Si aquesta anunciada reforma surt endavant és 
segur que s’estaran llevant dos drets a les dones: el de la lliure decisió i el de la salut. 
 
La immensa majoria dels països europeus permeten la interrupció voluntària de 
l’embaràs sense justificació fins a la setmana 14, oscil·lant entre la setmana 10 de 
Portugal i les 24 setmanes d’Holanda. 
 
La Llei Orgànica 2/2010, de 3 de març, de salut sexual i reproductiva i de la interrupció 
voluntària de l’embaràs reconeix a les dones el dret a una maternitat lliurament 
decidida.  El que implica, entre altres coses, que les dones decideixin sobre el seu 
embaràs i que aquesta decisió –conscient i responsable- sigui respectada;  a més, 
aquesta Llei garanteix el dret a l’educació i a la salut sexual. 
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La millor manera de reduir el nombre d’avortaments no és negar l’accés a procediments 
legals i segurs a les dones, sinó donar-lis el poder de controlar la seva fecunditat i de 
prevenir els embarassos no desitjats. 
 
Per tot l’anteriorment exposat, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de 
l’Ajuntament de Manacor els següents ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor reconeix el dret a una maternitat lliurament decidida, el 
que implica, entre altres coses, que les dones decideixin sobre el seu embaràs i que 
aqueixa decisió conscient i responsable sigui respectada. 
  
2. L’Ajuntament de Manacor recorda al Govern d’Espanya l’aconfesionalitat 
proclamada en la Constitució i, en aquest sentit, rebutja qualsevol ingerència, en el dret 
a una maternitat lliurament decidida al dictat de cap moral religiosa. 
 
3. L’Ajuntament de Manacor es mostra contrari a la reforma anunciada de la Llei 
Orgànica 2/2010, de 3 de març, de salut sexual i reproductiva i de la interrupció 
voluntària de l’embaràs anunciada pel ministre Gallardón i rebutja la regressió que 
aquest fet suposaria. 
 
Manacor, 3 de maig de 2013 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 
 

La Sra. Fernández Rubí justifica la urgència en les declaracions alarmats del Sr. 
Gallardón respecte a la nova legislació de l’abortament. 
 
El Ple de l’Ajuntament  acorda per desset vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres abstencions (PP de Manacor) declarar d’urgència de la moció. 
 
La Sra. Fernández Rubí defensa la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està d’acord amb la moció i lamenta que el Ministre de l’Interior es 
trobi més a la dreta que el Papa. 
 
El Sr. Oliver Gomila anuncia el seu vot favorable i qualifica al Ministre de tenir “tics” 
de la Dictadura.  Creu que l’actual política del PP suposa un pas enrera. 
 
El Sr. Amer Artigues i el Sr. Mateu Capllonch es manifesten a favor de la moció. 
 
La Sra. Riera Mascaró també està d’acord amb la moció, si bé el seu grup no ha decidit 
quin serà el seu vot. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per setze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i quatre abstencions (PP de Manacor i Sra. Bover Sansó): 
 
1. L’Ajuntament de Manacor reconeix el dret a una maternitat lliurament decidida, el 
que implica, entre altres coses, que les dones decideixin sobre el seu embaràs i que 
aqueixa decisió conscient i responsable sigui respectada. 

  
2. L’Ajuntament de Manacor recorda al Govern d’Espanya l’aconfesionalitat 
proclamada en la Constitució i, en aquest sentit, rebutja qualsevol ingerència, en el dret 
a una maternitat lliurament decidida al dictat de cap moral religiosa. 

 
3. L’Ajuntament de Manacor es mostra contrari a la reforma anunciada de la Llei 
Orgànica 2/2010, de 3 de març, de salut sexual i reproductiva i de la interrupció 
voluntària de l’embaràs anunciada pel ministre Gallardón i rebutja la regressió que 
aquest fet suposaria. 

 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general   La 1a tinenta de batle en funcions de batlessa  
 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada  Catalina Riera Mascaró 
 
 
 
 


